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prvi latnikzgornjevipavski časnik

Zadnja verza pesmi z naslovom Pomladna 
simbolno sporočata, da (nam) je v mescu maju 
dovoljeno nekaj več - ker gre za poezijo – seveda 
na ljubezenskem polju. Tudi sicer velja maj 
za mesec ljubezni, mladosti (v nekih drugih 
časih sploh) in ker nima več črke R v imenu, se 
lahko tudi zleknemo na travo … Čisto drugače 
kot letošnjega aprila, ki ni bil niti prislovično 
muhast, kaj šele pomladni (prej zimski). 

Če je za marsikoga maj najljubši mesec, pa 
je za ajdovsko občino poseben. Ajdovščina, 
oziroma osrednji trg, naj bi tudi letos postregel 
z nekaj poslasticami, če le Zofka z ledeno 
kompanijo ne bo prehitevala ali kasnila. 

Maj se začenja z dvema prostima dnevoma, 
s praznikom, ki naj bi častil delo, pa je v 
praksi bolj namenjen oddihu od dela, sploh z 
običajnim mostiščenjem. Kje so že nekdanje 
parade, mitingi, rdeče zastave? Le tu in tam 
kakšna proslava (denimo obujena na Predmeji). 
Še kresovi na predvečer so redki, menda niso 
ekološki (tisti z gumami res ne). 

Je na piknikih in s polnim želodcem primeren 
čas za premislek o smislu in pomenu izvirnega 
praznika dela? Če že ne premislek o razrednem 
boju, pa vsaj o poštenem plačilu za pošteno 
delo? In o tem, komu torej koristi naše delo: 
delodajalcu, državi, družbi ali meni samemu, 
ki se želim z delom potrditi kot koristen član 
družbe in države, za katerih dobrobit se je 
vredno 'žrtvovati'?

Če izhajamo zgolj iz definicije (1. maj = 
praznik dela), lahko zmotno mislimo, da vsi 
delamo in nihče ne lenari? Kakorkoli, ni 'delo' 
tisto, ki praznuje, ampak delavke in delavci. Ti v 
delo vlagajo znanje, spretnost, tudi svoj ponos, 
medsebojno solidarnost … Pričakovati, tudi 
zahtevati ustrezno plačilo je povsem legitimno. 
Pa ne samo za praznik dela, ali če si izposodim 
znameniti verz legendarnega Frana Milčinskega 
Ježka: »Ne čakaj pomladi, ne čakaj na maj!«  

Rudi Lovec

P. s.: Pa vseeno - Živel 1. maj, praznik dela! 

Pa zakaj?
Pa za to, ker je maj!

PROSTOR ZA VAŠ OGLAS
info.latnik@gmail.com

Ajdovščina, ODPIRALNI ČAS: 
pon - pet: 8:00 - 17:00 sob: 8:00 - 12:00

Ajdovščina praznuje

Sledi druga faza načrtovanja 
namakalnega sistema

Zemljevid končnega namakalnega območja je oblikovan. Objavljen je na sredinskih straneh 
aktualnega Latnika. Namakane površine obsegajo dobrih 1300 hektarjev. Sledi druga faza načrtovanja: 
pridobivanje vodnega dovoljenja in projektiranje namakalnega sistema, ki bo zgrajen do leta 2028.

Občina Ajdovščina stopa v naslednjo etapo oblikovanja 
in priprave dokumentacije za gradnjo velikega 
namakalnega sistema. Po objavi osnutka namakalnega 
polja v mesecu februarju ste kmetovalci in lastniki 
kmetijskih zemljišč prepoznali razvojni potencial 
projekta in s svojimi zemljišči pristopili k oblikovanju 
namakalnega območja. V nadaljevanju objavljamo 
zemljevid namakalnega območja. Pri oblikovanju 
namakalnega območja je Občina Ajdovščina upoštevala 

območja, za katere so kmetovalci sklenili pogodbe o 
uvedbi namakanja, zveznost in enovitost območja, 
kakovost zemljišč ter nenazadnje potencialno tehnično 
izvedljivost gradnje razvodnega sistema. Z naslednjo 
etapo aktivnosti izgradnje namakalnega sistema Občina 
Ajdovščina pričenja s postopki pridobivanja vodnega 
dovoljenja ter projektiranja namakalnega sistema. O 
vseh nadaljnjih korakih, ki sledijo, bomo sproti 
obveščali. 

Mesto zeleni
Letošnjo pomlad v Ajdovščini zaznamujejo svetli količki, ki varujejo novo zasajena drevesa. Teh je 

natanko 2.352, trikrat več, kot je novih drevesc, 784. Krošnje so že zabrstele, prav tako so zacvetele že 
mnoge od 698 na novo zasajenih grmovnic in 1000 drugih trajnic.
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Na obronkih 
prazničnega maja

Spoštovane občanke, spoštovani občani!

Pred nami je niz praznikov, ki 
nam prinašajo zavest o pomenu 
temeljnih vrednot slehernega 
izmed nas – svobode, poguma, 
delavnosti, pripadnosti … 
Dandanes te vrednote dojemamo 
kot nekaj samoumevnega, a 
vendar je prav, da se od časa 
do časa spomnimo, da nam ta 
današnja normalnost ni bila 
dana brez žrtvovanja in boja. 
Naj bo zato dan upora proti 
okupatorju priložnost za spomin 
in razmislek o veličini svobode, 
vsled dejstvu, koliko gorja je bilo 
storjenega nedolžnim žrtvam, 
ki so sanjali skupne sanje o 
svobodnih dneh. Pri tem ne 
smemo spregledati veličine 
klenih in pogumih posameznic 
in posameznikov, ki so stopili na 
okope in branili svojo domovino. 
Z gotovostjo upor ni bil zaman, 
če le pogledamo v zgodovino, v 
leto 1945, ko je bila v Ajdovščini 
ustanovljena prva povojna vlada. 
Kako simbolno dejanje – prav 
v naši skupnosti je zavel dih 
svobodnih dni. V spomin na 
ustanovitev prve povojne vlade 
občina Ajdovščina praznuje 

svoj občinski praznik – 5. maj. 
V pomenljivo stičišče praznikov 
pa nas le nekaj dni prej popelje 
praznik dela. Nemogoče je 
izmeriti, koliko delavnosti se 
pretaka med nami, koliko idej se 
rojeva in kako uspešni postajamo 
kot skupnost ... Kolesje razvoja 
nas poganja naprej z neizmerno 
hitrostjo, a brez uspešnega 
upravljanja in predanih ljudi, bi 
se kolesje premikalo počasneje. 
Solidarnost in spošt ljivi 
medsebojni odnosi pa so tisti 
temelji, ki so v skupnosti 
osnovno vodilo za uspešno rast. 
Kot nam morajo biti globoko v 
zavesti vtisnjene trdo priborjene 
delavske pravice. Zato moramo 
tudi v prihodnje uresničevali 
prejeto izročilo, ki se zrcali v 
vrednotah svobode, sprejetosti, 
delavnosti in ustvarjalnosti. 
Ob tem pa misel usmeriti v 
prihodnost, za katero želimo, 
da bi bila vredna spomina na 
najboljše iz naše preteklosti. 
Prav slednje naj nam bo vodilo 
prazničnih dni – kako še naprej 
snovati skupnost, na katero 
bomo v zavetju spoštovanja, 
solidarnosti in pripadnosti 
ponosni mi in vsi naši prihodnji 
rodovi. 

Čestitke ob prihajajočih 
praznikih in prijetne praznične 
dni vam želim!

Tadej Beočanin, župan 

Zaživelo neformalno združenje gospodarstvenikov 
zgornje Vipavske doline

Gospodarstveniki so se na srečanju, ki je 18. aprila potekalo v prostorih Ljudske univerze Ajdovščina, povezovali pod okriljem združenja gospodarstvenikov 
zgornje Vipavske doline z namenom učinkovitejšega medsebojnega povezovanja podjetij na območju občin Ajdovščina in Vipava. Združenje sta s spodbudnimi 
besedami podprla oba župana: Tadej Beočanin in mag. Anton Lavrenčič. Smernice za nadaljnja srečanja je predstavil ajdovski podžupan Matjaž Bajec.

Neformalno združenje 
gospodarstvenikov zgornje 
Vipavske doline se je vzpostavilo 
na pobudo gospodarstvenikov, 
ki imajo svoj sedež v občinah 
Ajdovščina in Vipava. Srečanje 
sta podprla oba župana ter 

ajdovski podžupan Matjaž 
Bajec, ki je zbranim predstavil 
smernice nadaljnjih srečanj. 
Na prvem srečanju se je 
prevetrilo idejo o vzpostavitvi 
neformalnega združenja ter 
medsebojna razmerja med 

občinama in gospodarstvom. 
Združenje bo prostovoljna 
in nepridobitna povezanost 
direktorjev ter lastnikov srednjih 
in velikih podjetij, ki delujejo na 
območju obeh občin, zlasti z 
namenom večjega medsebojnega 

sodelovanja, sodelovanja med 
samimi podjetji ter občinama. 
Z ustanovitvijo združenja 
želijo spodbujati in ustvarjati 
podjetniško kulturo v občini in 
širše, oblikovati skupna stališča do 
pomembnih razvojnih vprašanj, 
sooblikovati gospodarski in 
infrastrukturni razvoj ter se 
povezati pri izmenjavi izkušenj 
in mnenj. Ob tem pa pomembno 
vplivati tudi na mlade podjetnike, 
jim s svojim znanjem in 
izkušnjami pomagati na njihovi 
poti, kar je odlična priložnost 
za spodbujanje gospodarskega 
razvoja, je ob srečanju izpostavil 
župan Tadej Beočanin. 
Gospodarstveniki so podprli 
idejo o združevanju, zlasti s 
poudarkom na izmenjavi izkušenj, 
s tem pa si odprli možnosti pri 

sooblikovanju gospodarskega 
in infrastrukturnega razvoja. 
Izpostavili so združenje v 
nabavnih verigah, pri iskanju 
kadrov, pa tudi po predstavitvi 
posameznih karakteristik 
podjetij, saj bi si med seboj pri 
izmenjavi znanja in izkušenj 
lahko hitreje in učinkoviteje 
pomagali. V nadaljevanju se bodo 
srečevali predvidoma trikrat na 
leto, vsakič s tematsko obarvano 
vsebino. »Gospodarstvenikom 
želim uspešno pot, prepričan 
sem, da bodo nadaljnja srečanja 
le še utrdila povezovalno moč, 
ki našo skupnost poganja 
naprej v prodorno, prebojno in 
gospodarsko izjemno uspešno 
skupnost,« je na srečanju 
izpostavil ajdovski župan.  

Gradili bomo Zdravstveni center Ajdovščina
Zaključen je odprti postopek javnega naročila za izbiro arhitekturne rešitve in izdelovalca projektne dokumentacije za Zdravstveni center Ajdovščina, ki ga 

bomo gradili z doniranimi sredstvi Taje in Iva Boscarola. Izbrani elaborat je izdelala ekipa podjetja Projekt, d. d., iz Nove Gorice.

Z javnim naročilom se je ob 
sami arhitekturni rešitvi iskalo 
tudi izdelovalca projektne 
dokumentacije in projektnega 
nadzora za izvedbo objektov 
in zunanje ureditve celotnega 
območja Zdravstvenega centra 
Ajdovščina, ki bo zrasel na 
območju Logističnega centra 
Ajdovščina. Sem se bodo selile vse 
službe obstoječega zdravstvenega 
doma in lekarne, na novo bo 
vzpostavljen helikopterski 
center nujne pomoči. Predhodna 
projektna naloga je že vsebovala 
vsa izhodišča za načrtovanje 

vseh treh sestavnih vsebinskih 
sklopov, pripravljena je bila v 
tesnem sodelovanju z uporabniki 
prostorov – v tem delu v lastni 
režiji, medtem ko se je za novo 
vsebino, helikopterski center, 
iskalo strokovne usmeritve. 
Naročilo je bilo objavljeno v 
novembru 2022, v začetku 
leta pa je komisija pregledala 
in ocenila prispela elaborata. 
Ocenjena sta bila na podlagi 
postavljenih meril: urbanistična 
zasnova, arhitekturna zasnova in 
oblikovanje, racionalnost gradnje 
in trajnost rešitev ter ponudbena 

cena za izdelavo projektne 
dokumentacije in projektantski 
nadzor. Izbrana je naloga, ki so jo 
izdelali sodelavci podjetja Projekt, 
d. d. iz Nove Gorice.

Po mnenju ocenjevalne 
komisije izbran natečajni elaborat 
smelo in jasno združi prostorske 
in programske danosti v povezan 
in celovit sistem raznolikih 
programskih sklopov, ki odražajo 
delitev vsebin na javni in interni 
del ter z združevanjem vsebin 
v posamezne volumenske 
sklope, ki se nizajo ob notranji 
komunikacijski osi, in z 

notranjimi ozelenjenimi atriji, 
oblikuje prijetno delovno okolje 
za zaposlene in paciente ter druge 
uporabnike. Vzpostavljen koncept 
urejanja s programskimi moduli 
izboljša prostorsko čitljivost in 
orientacijo v stavbi ter hkrati 
poveča dostopnost in povezljivost 
posameznega programa ter njih 
med seboj. Razpršeni dostopi 
do posameznega programa so 
zelo dobrodošli tudi v izrednih 
razmerah.

Zdravstveni center Ajdovščina 
bo zgrajen s sredstvi iz donacije 
Taje in Iva Boscarola. Vanj se bodo 

preselili Lekarna Ajdovščina in 
vse dejavnosti Zdravstvenega 
doma Ajdovščina, tudi Center za 
krepitev zdravja in fizioterapija, ki 
trenutno delujeta na Ribniku, ter 
zobozdravstvene ambulante na 
dislociranih lokacijah po mestu 
Ajdovščina. Dobili pa bomo tudi 
moderno opremljen helikopterski 
center nujne pomoči, to bo 
pomembna pridobitev za celotno 
regijo. Sledi izdelava dopolnjene 
idejne zasnove in projekta za 
pridobitev gradbenega dovoljenja, 
ki bo predvidoma pridobljeno 
konec leta 2023.

Ajdovski gasilci praznujejo 60 let poklicne enote
Po skoraj dveh stoletjih organiziranega delovanja prostovoljnih gasilskih društev v naših krajih je bila leta 1963 v Ajdovščini ustanovljena prva poklicna 

gasilska enota. 60 let kasneje je Gasilsko reševalni center Ajdovščina ugleden član slovenske družine poklicnih gasilskih enot. Ajdovski gasilci v prazničnem letu 
načrtujejo številne aktivnosti, s katerimi bodo predstavili svoja področja delovanja in specifično strokovno znanje.

Prvi trije poklicni gasilci so se v 
Ajdovščini leta 1963 vselili v nov 
gasilski dom, ki so ga slovesno 
odprli leto prej. Nova poklicna 
enota v Ajdovščini je bila ena 
prvih poklicnih gasilskih enot v 
Sloveniji. Vse od takrat deluje v 
isti stavbi na Tovarniški ulici, v 
šestdesetem letu delovanja pa se 
zaposleni končno lahko veselijo 
novega gasilskega centra, ki naj 
bi bil zgrajen v letu 2025.

O prvih šestih desetletjih 
poklicnega gasilstva v Ajdovščini 

bomo letos še veliko izvedeli. 
Že 13. maja si bomo lahko 
ogledali pravi spektakel, saj 
naši gasilci organizirajo tekmo 
v žemarjenju,  plezanju po vrvi 
na 40 m visok Mlinotestov silos. 
Teden kasneje bodo v okviru 
dogodka Ajdovščina v maju na 
Lavričevem trgu z otroki delili 
najbolj preproste gasilske veščine. 
Osrednje praznično dogajanje bo 
zgoščeno v mesecu septembru. V 
tem času si bomo lahko na panojih 
ob rimskem obzidju ogledali 

razstavo fotografij gasilcev. Za 
šolske otroke in mladino bodo 
na posebnem dogodku Igramo se 
za varnost predstavili delovanje 
in sodelovanje vseh reševalnih 
služb, ki sodijo pod okrilje 
občinske civilne zaščite. Če bodo 
okoliščine in vreme dopuščali, si 
bomo takrat v Ajdovščini lahko 
od blizu ogledali tudi vajo gašenja 
v naravi s helikopterjem. Na 
sam praznik ajdovskih gasilcev, 
13. septembra, bo v Ajdovščini 
najprej potekal strokovni posvet 

z mednarodno udeležbo na temo 
gašenja v naravi, na slavnostni 
seji pa bodo naši profesionalni 
gasilci razvili svoj novi prapor 
in predstavili jubilejni zbornik. 
Osrednje praznovanje bodo 
15. in 16. septembra zaključili 
v velikem slogu, saj bodo v 
Ajdovščini gostili atraktivno 
dvodnevno gasilsko tekmovanje 
Fire Combat Challenge Slovenija. 
Gledalci bomo lahko uživali v 
spremljanju izjemno zahtevnega 
premagovanja izzivov, ki se po 

zahtevnosti lahko merijo le z 
resničnimi izzivi v primeru 
naravnih in drugih nesreč.

V prazničnem letu je Gasilsko 
reševalni center Ajdovščina že 
dobil novo celostno grafično 
podobo. Posodobljen znak je 
odraz sodobne usposobljenosti 
naše majhne, a izjemno učinkovite 
poklicne gasilske enote, hkrati 
pa s podobnostjo z občinskim 
grbom ponosno sporoča, da je 
enota doma v hitro razvijajoči se 
Ajdovščini.
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Letošnjo pomlad v Ajdovščini 
zaznamujejo svetli količki, ki 
varujejo novo zasajena drevesa. 
Teh je natanko 2.352, trikrat 
več, kot je novih drevesc, 784. 
Krošnje so že zabrstele, prav 
tako so zacvetele že mnoge od 
698 na novo zasajenih grmovnic 
in 1000 drugih trajnic. Delo 
je potekalo intenzivno, saj je 
bilo treba loviti primeren čas 
za sajenje. Na terenu je bilo več 
ekip, občanke in občani pa ste z 
zanimanjem opazovali kako teče 
projekt zasaditve. Na ta račun se 
je pojavilo veliko komentarjev, pa 
tudi precej zanimivih vprašanj. 
Nekatere odgovore boste našli v 
nadaljevanju. Še več informacij o 
projektu zasaditve, ki sta nam ga 
z milijonsko donacijo omogočila 
Taja in Ivo Boscarol, pa boste 
našli na spletni strani Občine 
Ajdovščina, www.ajdovscina.si, 
v zavihku Zelena Ajdovščina. 

O sortah in vrstah 
Da bi že od vsega začetka 

zagotovilo uspešno rast mladih 
drevesc, se je sadilo predvsem 
visokodebelne drevesne sadike, 
s koreninsko grudo, dimenzij 
14/16 in 16/18 (obseg debla na 
višini enega metra). Na nekatere 
lokacije se bo v nadaljevanju 
sadilo protivetrne pasove z 
gozdarskimi sadikami (grmovne 
in drevesne lokalno vzgojene 
2-letne sadike avtohtonih vrst). 
Pri izbiri drevesnih vrst se je 
sledilo mnogim zahtevam – 
zdravstvenim, prostorskim, 
tradiciji … Hkrati se je 
zasaditve prilagajalo obstoječi 
infrastrukturi oziroma razmeram 
na terenu – v obstoječe drevorede 
se je na primer za dopolnjevanje 
sadilo enake vrste dreves, kot 
so že zasajena. Zasajeni so 
javorji, trepetlike, lipovci, vrbe, 
jelše, breze, javorji … med 
grmovnicami pa prevladujejo 
lovorikovec, bisernik, ruj, 
nepozebnik … Mnogi bi izbrali 
drugačne vrste, pa se vsem ne da 
ustreči. Naj bo ta projekt dober 
zgled in spodbuda, da si ozelenite 
svojo bližnjo okolico – zasadite 
želeno vrsto drevesa na svoj vrt, 
če ga nimate, pa si z zelenjem 
uredite balkon ali z začimbnicami 
okensko polico. Prispevajte na 
svoj način za zeleno Ajdovščino. 

Predpriprave so izjemnega 
pomena za uspešno rast 

Za uspešno rast in pričakovano 
dolgoživost mestnih dreves je 
izrednega pomena predvsem 
ustrezna globina sajenja. Delo na 
terenu se torej začne s kopanjem 
lukenj po vnaprej pripravljenem 
načrtu zasaditev. Za večino dreves 

v Ajdovščini se je kopalo 'sadilne 
luknje', primerno široke in 
globoke jame na odprtih terenih 
in zelenicah. Le na parkirišču pri 
mestnem nogometnem stadionu 
se je uredilo dve 'sadilni jami', to 
je povečan prostor pod pokrito 
talno površino, ki zahteva določen 
volumen zemlje in predpripravo 
rastišča. 

Praviloma se drevesne sadike 
mestnih dreves posadi tako 
globoko, kot so rasle predhodno. 
Koreninski vrat mora biti v višini 
raščenega terena (kar je lepo 
videti v gozdovih, pri naravni 
rasti dreves iz semen). Pri tem 
so izjeme le nekatere drevesne 
vrste, na primer vrbe. Izvajanje 
saditvenih del v sklopu projekta 
ozelenitve Ajdovščine se je tako 
tudi skrbno kontroliralo, saj 
želimo naslednjim generacijam 
zapustiti senco zdravih in 
mogočnih odraslih mestnih 
dreves. 

Zastirka iz peska in zalivalne 
vreče za stalno vlaženje 

Zagotavljanje in ohranjanje 
ustrezne vlažnosti talne podlage 
v območju koreninske grude 
novega mestnega drevesa je 
izrednega pomena za uspešnejše 
vraščanje drevesa. Zato se 
območje okoli novih drevesc 
zastira. Na domačih vrtovih 
pretežno uporabljamo zastirke 
iz organskih materialov, ki z 
razkrojem še obogatijo tla. Niso pa 
takšne zastirke vedno primerne, 

in tudi tiste iz anorganskih 
materialov dobro služijo svojemu 
namenu. Predvsem zaradi burje 
se je okoli novih drevesc po mestu 
nameščala anorganska zastirka iz 
drobnih kamenčkov, ki po prvih 
kontrolah že odlično opravlja 
svoje delo – ohranja vlago v tleh 
okoli koreninske grude. 

V začetnem obdobju rasti je za 
drevesca zelo pomembno tudi 
zalivanje, ne zgolj za obstoj, pač 
pa tudi za oblikovanje lepe in 
gosto raščene drevesne krošnje. V 
ta namen bodo na debla drevesc 
v kratkem nameščene 'zalivalne 
vreče'. Njihova prednost je, da 
se jih hitro polnijo, nato pa 
zagotavljajo počasno sproščanje 
vode za primerno globinsko 
namakanje. 

60-litrske vreče na ajdovskih 
mestnih drevesih bodo označene 
z logotipom projekta 'Za zeleno 
Ajdovščino'. Z vodo jih bodo 
pretežno polnili vrtnarji ajdovske 
komunale, pa tudi drugi, saj gre 
za veliko količino novih dreves na 
mnogih lokacijah. Režim zalivanja 

se bo prilagajal vremenskim 
razmeram in vlažnosti tal. Vreče 
bodo na drevesa nameščena le v 
obdobju zalivanja, konec poletja 
pa se jih bo snelo. Po potrebi se 
jih bo prihodnje leto ponovno 
namestilo, le da ne več na deblo, 
pač pa na oporne količke, saj se 
koreninski sistem v tem času 
močno razširi. 

Vlažnost tal okoli koreninske 
grude novo-zasajenih dreves se bo 
natančno spremljalo še prihodnje 
dve do tri leta. V sklopu začetnega 
vzdrževanja bodo pod nadzorom 
tudi zastrika in količki, sproti 
se bo čistilo plevel okoli debelc 
in nasploh kontroliralo stanje 
mladega drevesa ter morebiten 
pojav škodljivih dejavnikov ter 
po potrebi nemudoma ukrepalo. 

Zašita pred poškodbami in 
boleznimi 

Debla ajdovskih mladih 
drevesc so belo prebarvana 
zaradi preventivne zaščite pred 
sončnim ožigom skorje, na 
terenu je bila namreč zaznana 
povečana prisotnost tovrstnih 
poškodb debel. K sončnemu 
ožigu so nagnjene drevesne vrste 
s tanjšim lubjem ter tiste, katerih 
debla so v spodnjem delu brez 
vej in izpostavljena direktnemu 
JZ soncu. Nastala poškodba 
se ne more zaceliti, s svojimi 
naravnimi sposobnostmi pa jo 
je drevo sposobno prerasti iz 
strani. Debla se lahko zaščiti na 
različne načine, v zadnjih letih se 
za mestne zasaditve vse pogosteje 
uporablja bel premaz, ki razpade v 

nekaj letih, ko se drevo že okrepi. 

Vzdrževanje novih zasaditev 
Nove zasaditve so že popisane 

in prevzete, od izvajalca, 
gorenjskega podjetja Flora, jih 
je prevzela Občina Ajdovščina 
ter jih nemudoma prepustila v 
oskrbo Komunalno stanovanjski 
družbi Ajdovščina. Vrtnarji 
ajdovske komunale že ves čas 
skrbno spremljajo potek zasaditev 
in pridobivajo informacije 
o vzdrževanju, negi novih 
zasaditev. Za prva tri leta velja 
začasni režim vzdrževanja, ki 
zahteva posebno pozornost 
in nego. S strani izvajalca so 
dobili natančna navodila, prav 
tako pa bodo arboristi v teh 
prvih, najbolj občutljivih letih, 
opravljali nadzore. Komunalno 
stanovanjska družba Ajdovščina 
bo za potrebe vzdrževanja 
zaposlila dva nova sodelavca, 
javni razpis je že zaključen. 

Zasaditve so se odlično prijele 
in že lepo poganjajo. Le nekaj 
malega dreves, grmovnic in 
trajnic ni dobro pognalo, te se 
bo nadomestilo jeseni. Vreme 
trenutno zelo dobro služi, vlage je 
dovolj, da ni potrebe po dodatnem 
zalivanju. So pa zalivalne vreče 
že v ajdovskem komunalnem 
podjetju, kjer so jih tudi že 
testirali – voda iz posamezne 
napolnjene vreče izteka kar 24 
ur. Drevesa bo v poletni vročini 
potrebno zalivati enkrat na 
teden, grmovnice in trajnice pa 
verjetno še bolj pogosto, odvisno 
od potreb.  

2.352 količkov varuje 784 dreves 
Pogled na mesto Ajdovščina je v letošnji pomladi precej drugačen, kot smo ga vajeni. Skoraj ga ni kotička, da se z njega nebi svetili količki, ki varujejo na novo zasajena 

drevesca, katerih krošnje so že zabrstele. Mesto dehti v drugačni, precej bolj zeleni podobi, ki sta nam jo z milijonsko donacijo poklonila Taja in Ivo Boscarol. Obsežen 
projekt se najprej uresničuje v mestu, ki drevesa potrebuje iz mnogih življenjsko/bivanjsko pomembnih razlogov. V nadaljevanju pa se načrtuje tudi zasaditve po 
podeželskih krajevnih skupnostih. Te bodo služile predvsem estetskemu urejanju krajine okoli različnih pomnikov in na območjih za druženje. 

»Namen donacije je finančna podpora splošni družbeni koristi 
zagotavljanja zelenega in zdravju prijaznega življenjskega okolja 
v mestu Ajdovščina in njegovi okolici ter nadomestitev vseh 
podrtih dreves in zelenic, ki so bile v zadnjih letih odstranjene 
zaradi novogradenj,« je zapisano v Pismu o nameri za donacijo 
za ozelenitev javnih površin v Ajdovščini in njeni okolici.  

Projekt Zelena Ajdovščina vodi Občina Ajdovščina. Načrt 
zasaditev so pripravili v Studiu Pikaplus, ki izvaja tudi 
projektantski nadzor. Saditvena dela izvaja podjetje Flora Sport, 
izbrano na podlagi javnega naročila. S ciljem kakovostne izvedbe 
del je v fazo sajenja vključen tudi zunanji arboristični nadzor, ki ga 
izvaja arboristka Tanja Grmovšek. Upravljavski nadzor opravlja 
Komunalno stanovanjska družba Ajdovščina, ki bo prevzela 
začetno vzdrževanje in kasneje tudi redno vzdrževanje. 

Na obisku Varuh 
človekovih pravic

V občinski stavbi se je 12. aprila mudil Varuh človekovih pravic 
Peter Svetina, ki se je srečal z vodstvom občine Ajdovščina na 
čelu z županom Tadejem Beočaninom in s tem tudi uradno odprl 
Varuhov kotiček, v katerem so na voljo koristne informacije o 
delu Varuha ter kako in kdaj se lahko občanke in občani nanj 
obrnejo.

Varuh človekovih pravic je 
danes v Občini Ajdovščina odprl 
in predstavil Varuhov kotiček, 
s čimer želi institucijo Varuha 
približati čim širšemu krogu 
ljudi v okolju, kjer živijo. Varuhov 
kotiček je opremljen s stojalom, 
na katerem so občankam in 
občanom na voljo koristne 
informacije o delu Varuha, v 
obliki zloženk in brošur. Varuh 
se je v Občinski stavbi sešel z 
vodstvom Občinske uprave in 
predstavil svoje delo ter njegov 
vpliv, s katerim lahko pomaga 

razrešiti tegobe, vezane na 
raznolike stiske, še zlasti ranljivih 
skupin. Župan Tadej Beočanin je 
ob obisku izpostavil: »Človekove 
pravice so temeljni standardi, 
ki varujejo možnosti za varno 
in dostojno življenje in prav je, 
da kot skupnost ustvarjamo 
vzpodbudne pogoje, da do 
kršenja pravic sploh ne pride.« 
Varuhov kotiček je odslej na voljo 
pri vložišču z vso dokumentacijo, 
ki jo lahko občanke in občani v 
primeru težav koristijo. 

Preglednejši ovinek 
na Idrijski

Občina Ajdovščina je z namenom boljše prometne varnosti 
pristopila k urejanju nepreglednega ovinka pri zadnji hiši z 
Ajdovščine proti Colu. Hiša, ki je onemogočala varen vpogled 
in prehod, je porušena, v nadaljevanju pa bo občina uredila 
tudi pločnik in prehod za pešce.

V sklopu ureditve površin za 
pešce in kolesarje na Vipavski 
cesti, odsek 4, je Občina 
Ajdovščina pristopila tudi k 
urejanju nepreglednega ovinka na 
Idrijski cesti. Z namenom boljše 
prometne varnosti se je porušilo 
hišo, ki jo je Občina že pred časom 
odkupila – z namenom boljše 

preglednosti. V sklopu projekta 
se bo uredilo okolico, postavilo 
varovalno ograjo in onemogočilo 
nevaren izvoz na regionalno 
cesto. V nadaljevanju pa je tam 
načrtovan še prehod za pešce in 
pločnik do stanovanjske soseske 
Dioza, ki naj bi se predvidoma 
gradila nad Ajdovščino.

Iz Žapuž do Ribnika po asfaltu
Tudi ajdovsko podeželje se širi in razvija. Tako je iz vrha Žapuž do novih blokov na Ribniku 

makadam na strmem delu lokalne ceste nadomestil asfalt. Po tej poti je bilo že doslej precej 
prometa, predvsem pa bo to koristna prometna povezava po zaključku izgradnje blokov.

V zgornjem delu poti, ki pelje iz 
Žapuž proti blokom v gradnji na 
Ribniku, je speljana lokalna pot. 
Doslej se je po makadamski ceste 

vozilo kar nekaj avtomobilov, saj 
se Žapuže hitro širijo, čemur 
zagotovo botruje idilično 
podeželsko naselje, predvsem 

pa bližina mesta. Tako je v 
zgornjem delu, na strmini, cesta 
dobila asfaltno prevleko. Zaradi 
širitve cestišča je bilo potrebno 
na vrhu urediti podporni zid. 
Ob cesti so urejeni robniki. 
Hkrati se je uredilo meteorno 
kanalizacijo za odvodnjavanje in 
potegnilo kabelsko kanalizacijo 
za dve luči javne razsvetljave, 
ki bosta zasvetili v kratkem. 
Vrednost investicije v približni 
višini 70.000 evrov je v celoti kril 
proračun Občine Ajdovščina. Pot, 
ki je v spodnjem, ravnem delu še 
makadamska, bo v prihodnosti 
v celoti urejena. Uporabna bo 
po zaključeni gradnji blokov, saj 
pelje prav skozi gradbišče. To 
bo logistično smiselna, direktna 
in priročna povezava Žapuž z 
mestom.

Urejena okolica pokopališča v 
Velikih Žabljah

Še ena Moja pobuda je pod streho – v Velikih Žabljah je s sredstvi iz projekta participativnega 
proračuna Občine Ajdovščina urejena okolica pokopališča, na novem parkirišču manjkajo le še 
zarisana parkirna mesta.

Zaključena je še ena Moja 
pobuda, projekt urejanja okolice 
pokopališča v Velikih Žabljah. 
Uredilo se je parkirišče in del 
pločnika, vrednost izvedenih 
del, ki jih je opravilo podjetje 
Transgradnje iz Višenj, je 
20.000 evrov. Območje urejanja 
se je najprej v celoti pripravilo 
– opravilo izkop, nasulo ter 
nato položilo asfaltno prevleko. 
Mimogrede se je uredilo tudi 
kabelsko kanalizacijo pod zemljo 
– tako za namene predpriprave za 
bodočo javno razsvetljavo, ki je v 
okoli pokopališča še ni, kot tudi 
za potrebe Elektro Primorske. Do 
popolnega zaključka manjkajo 
le še zarisane talne oznake 

na parkirišču. To bo namreč 
prometno urejeno tako, da bo na 

eni strani vhod, na drugi pa izhod 
iz parkirišča. 

Občina viša cenzus za subvencije za storitev varovanja na daljavo – »rdeči gumb«
S 1. aprilom je začel veljati nov sklep o višini dohodkov za upravičenost do subvencij varovanja na 

daljavo. S tem želi Občina približati storitev čim širšemu krogu upravičencev – s subvencioniranjem 
stroškov naročnine je starostnikom omogočeno celodnevno varstvo prek telefonskega aparata, kar 
pripomore k varnemu in samostojnemu življenju na domu.

Občina Ajdovščina že od leta 2018 omogoča subvencioniranje socialno varstvene storitve socialnega 
servisa celodnevne povezave prek osebnega telefonskega alarma. Storitev varovanja na daljavo nudi 
možnost, da tudi v starosti ali v primerih težjih kroničnih bolezni ali invalidnosti osebe še samostojno 
živijo v svojem domačem okolju, saj je pomoč na voljo neprekinjeno. Do subvencioniranja storitve 
so upravičeni starejši od 70 let oziroma mlajši od 70 let in so invalidne osebe ali osebe s težjimi 
kroničnimi boleznimi, kar se dokazuje z odločbo ZPIZ ali ustreznim potrdilom oziroma mnenjem 
zdravnika. Subvencija, ki jo občina zagotavlja, znaša 10 oziroma 25 evrov, odvisno od socialnega 
statusa, in se dodeli za obdobje 24 mesecev. S prvim aprilom se spreminjajo pogoji, ki po novem 
določajo, da so do 25 evrov subvencioniranja storitve upravičeni tisti koristniki, ki z višino letnih 
dohodkov ne presegajo 9.000 evrov (pokojnina do 750 evrov), do 10 evrov mesečne subvencije pa so 
upravičeni tisti, ki s skupnimi letnimi dohodki ne presegajo 10.800 evrov (pokojnina od 750 do 900 
evrov). S spremenjenimi pogoji subvencioniranja se širi krog upravičencev do subvencije, tako, da 
je do subvencije upravičenih čim več interesentov. Vloga za pridobitev subvencije je objavljena na 
spletni strani Občine Ajdovščina v razdelku Katalog informacij javnega značaja, Obrazci in postopki 
– Subvencije socialnega servisa varovanja na daljavo.
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Županovo vino 2023 je merlot – 
Vina Ušaj iz Črnič

Na slovesnem dogodku v Bukovici ob podelitvi županovih vin Občine Ajdovščina, Mestne 
občine Nova Gorica in Občine Renče – Vogrsko, se je v začetku aprila odvila še ena skupna 
zgodba, ki nastaja v destinaciji Vipavska dolina in Nova Gorica. Ajdovski župan Tadej Beočanin 
je razdelil 13 listin odličnosti in izbral vinskega prvaka – županovo vino je postal merlot letnik 
2017 Stojana Ušaja iz Črnič. Čestitke!

Slovesnost z razglasitvijo 
županovih vin treh občin: 
Občine Ajdovščina, Občine 
Renče-Vogrsko in Mestne občine 
Nova Gorica je potekala že tretjič 
zapored, v drugo v organizaciji 
Javnega zavoda za turizem Nova 
Gorica in Vipavska dolina. Vse tri 
občine se uspešno povezujejo v 
več turističnih zgodbah. Župani 
pa so prepoznali tudi skupno 
vinsko destinacijo in tako so letos 
tretjič skupaj razglasili županova 
vina, s katerimi bodo doma in 
po svetu predstavljali Vipavsko 
dolino in posamezno občino.

Prvak Občine Ajdovščina, 
županovo vino 2023, je postal 
merlot 2017, Vina Ušaj iz Črnič. 
Listine odličnosti pa si je z 
vrhunskimi vini prislužilo kar 
13 vin osmih vinarjev.  

Na razglasitvi izbora županovih 

vin, ki ga je koordiniral Javni 
zavod za turizem Nova Gorica 
in Vipavska dolina, je že drugo 
leto zapored potekala Turistična 
pomlad, dogodek, ki snuje nove 
poti turističnim produktov. 
Vinarji, ki so se predstavljali tudi 
na turistični borzi, so se zavezali, 
da bodo z vini predstavljali 
Vipavsko dolino v domačem 

in mednarodnem prostoru. 
Župan Tadej Beočanin je ob 
bok celotnemu dogodku med 
drugim izpostavil:  »Pester nabor 
različnih vinskih sort, na sončne 
bregove položeni vinogradi, 
množica vinogradniških vasi in 
vinskih hramov … so odlična 
osnova za tradicionalne in 
inovativne turistične produkte. 
Združeni v vinsko zgodbo treh 
občin pa je vinski izbor presegel 
pričakovanja in nas povezal 
v prepričanju, da pristnost 
in svojstvenost vipavskih vin 

predstavljata velik potencial 
za prepoznavnost naše skupne 
destinacijske znamke. Čestitke 
vinogradnikom za vrhunsko 
pridelana vina. Prepričan sem, da 
bodo le najboljša vina, pridelana z 
veliko vneme in ljubezni, peljala 
ime Vipavske doline daleč izven 
njenih meja.«

Portreti z Ajdovske tržnice

Aleš Brataševec 
"Lani smo začeli zares," pove Aleš Brataševec, ki je kmalu po 

prenovi Ajdovske tržnice na eni od stojnic začel ponujati svoje 
mesne izdelke. Danes ima že veliko stalnih strank. V pogovoru 
z njim ni težko opaziti, da z veseljem prodaja na tržnicah, ne le 
v Ajdovščini. Z veseljem pa tudi spregovori o svojih izdelkih, ki 
so pripravljeni le iz doma pridelanega mesa.

Aleš Brataševec je izkušen 
mesar. Po letih dela v mesnicah, 
ko je bilo treba delati tudi ob 
nedeljah, je začel iskati drugačne 
priložnosti za zaslužek. Nazadnje 
se je vrnil k svojemu poklicu. Lani 
je registriral dejavnost predelave 
mesa in začela se je nova zgodba, 
ki jo danes poznamo po imenu 
Mesnine iz doline.

Gospod Aleš, najbrž niste 
začeli povsem iz nič?

Seveda ne. Za lastne potrebe 
sem že prej redil prašiče in sušil 
mesne izdelke. Rojen sem na 
kmetiji v Žabljah, kjer so bile 
živali vedno pri hiši. Ko sem 
s svojo družino zgradil hišo v 
Kukanjah, smo kmalu naselili 
tudi bivšo očetovo lopo in jo 
spremenili v hlev. Predelava mesa 
me je vedno veselila, nekega dne 
pa je prišla tudi odločitev o lastni 
reji prašičev.

Za svoje izdelke torej sami 
pridelate vse meso.

Ja, pri tej odločitvi vztrajam. 
Svoje prašiče krmim samo z 
naravno krmo, dodam jim le 
potrebne vitamine. Tako vedno 
vem, kakšno meso je v mojih 
izdelkih.

Lansko leto je bilo prelomno 
tudi v hlevu, kajne?

Lani smo postali uradni rejci 
krškopoljskih prašičev in letos 
bodo prvič imeli svoje mladiče. 
Krškopoljci se pasejo na prostem 
in so prava mala atrakcija v naši 
vasi. Ljudje se ustavljajo in jih 
opazujejo. Zame pa je najbolj 
zanimivo opazovati ljudi, ko jim 
za primerjavo ponudim klobase iz 
mesa krškopoljskih in običajnih 
prašičev. Prav vsi prepoznajo 
razliko. 

Svoje meso sami predelate, 
doma imate tudi sušilnico. Kaj 
vse ponujate?

Koljemo vsaka dva tedna in 
takrat doma prodam tudi nekaj 
svežega mesa. Ljudje so se že 
navadili, pokličejo in naročijo. 
Vedno rad ustrežem, tudi ko 
naročijo kaj posebnega, kot so 
bolj začinjene klobase ali kaj 
podobnega. Sicer pa za prodajo 
pripravljam salame, panceto 
in rolano panceto, pršut, suhi 
vrat, zaseko, salamo špehovko, 
suhe klobase, pa tudi tlačenko 
in kuhano panceto. Imamo tudi 
kmečki čips, kot pri nas rečemo 
ocvrtim svinjskim kožam. 
Na tržnice ne morem voziti 
svežih izdelkov, ker ni povsod 
hladilnikov. 

V enem letu ste s prodajo na 
tržnicah pridobili že veliko 
izkušenj, kajne?

Na Ajdovsko tržnico prihajam 
vsako soboto, če le ne pride 
kaj vmes. Prodajam pa tudi na 
tržnicah v Šempetru in v Vipavi. 
Rad sprejmem povabilo za 
prodajo na prireditvah, kot sta 
pohoda Po Vertovčevih poteh in 
na Erzelju, včasih pa se odpravim 
tudi na ljubljansko Tržnico BTC 
City, kjer gospa Merljakova vodi 
projekt Diši po domačem.

Prodajate tudi preko spleta?
Žena skrbi za objave na 

Facebook-u, deli tudi zanimive 
recepte. Tako nas pozna vse več 
ljudi in vse kar pridelamo, tudi 
sproti prodamo.

Kakšni pa so vaši načrti za 
naprej?

Ne razmišljamo o večanju 
proizvodnje. Zdaj je za enega 
človeka dela ravno prav. Edino, 
kar si še želimo, je degustacijski 
prostor, da bi lahko naše izdelke 
ponudili tudi na tak način, saj v 
naše kraje prihaja vse več turistov.
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Opravičilo
V prejšnji številki Latnika je v novici 'Pot po Angelski gori v 

osveženi podobi' prišlo do neljube napake, zato se bralkam in 
bralcem opravičujemo. 

Pot po Angelski gori je nastala pod okriljem KS Otlica - Kovk 
ob sofinanciranju čezmejnega projekta Phare CBC leta 2001 
in ne pod okriljem TD Okno. Pri snovanju poti so sodelovali 
takratni člani KS ob pomoči številnih krajanov.

Kotiček Mladost na burji
Prisrčno pozdravljeni otroci in mladi, vključeni v program 

Mladost na burji. Mesec maj nas s številnimi dogodki v 
lokalni skupnosti vabi v nove izzive na štirih področjih – Moja 
skupnost, Moj prijatelj, Moje zdravje in Moj poklic.

Moja skupnost 
V najlepšem mesecu leta v 

naši lokalni skupnosti potekajo 
številni dogodki in slovesnosti. 
Petega maja obeležujemo občinski 
praznik in se spominjamo 
ustanovitve Narodne vlade 
Slovenije leta 1945, osvoboditev 
izpod fašizma ter priključitev 
Primorske Sloveniji. Udeleži se 
osrednje petomajske proslave v 
Dvorani prve slovenske vlade. 
Na predvečer zadnjega dneva 
v aprilu potekajo številna 
kresovanja tako v mestu kot 
po vaseh. Bodi del dogajanja. 
Razišči, zakaj praznujemo 
praznik dela. Mesec maj bo v 
znamenju številnih dogodkov –, 
Tedna vseživljenjskega učenja, 
Ajdovščine v maju, Festivala 
otroka – spremljaj objave v 
medijih, kateri dogodki so 
namenjeni otrokom in mladim. 

Moj prijatelj
Naj bo mesec maj v znamenju 

dobrih del in prijaznosti. V svoji 
šoli se pridruži dobrodelni akciji 
Karitas »Pokloni zvezek«, kjer 
zbirajo velike, črtane zvezke in 
druge šolske potrebščine. Nameni 
del prostega časa druženju 
in pomoči starim staršem 
oz. drugim starejšim ljudem. 
Pomagaj sošolcu pri učenju, 
igraj se in zabavaj mlajše otroke. 
Ugasni mobilni telefon in posveti 
svoj prosti čas prijateljem. 

Moje zdravje
V mesecu maju veliko pozornost 

posvečamo varovanju narave. 
22. maja obeležujemo svetovni 
dan biotske raznovrstnosti, 24. 
maja pa dan evropskih parkov. 
Med krajinske parke Slovenije 
spadajo tudi južni obronki 
Trnovskega gozda. Planinski 
svet Trnovskega gozda je kraški, 
brez tekoče vode na površju z 
značilnimi kraškimi pojavi – 
globelmi, kuclji, griči, jamami, 
brezni in s kraškimi oblikami – 
škrapljami, žlebiči ipd. Z družino 
ali izkušeno osebo obišči naravna 
rezervata v Trnovskem gozdu – 
Paradano z Veliko ledeno jamo in 
Golake s pogledom na Smrekovo 
drago. Naj te na potepanjih po 
Trnovskem gozdu spremljajo 

zgodbe iz knjige Javorov hudič 
Franca Černigoja. 

Moj poklic 
Ali veš, da so čebele eden od 

pomembnih opraševalcev, ki 
zagotavljajo hrano ter imajo 
pomembno vlogo pri blažitvi 
podnebnih sprememb in 
ohranjanju okolja?  20. maja 
obeležujemo svetovni dan čebel 
in čebelarjev. Spoznaj poklic 
čebelarja preko knjižnega 
gradiva in spletnih virov. Če imaš 
priložnost, se s tem poklicem 
seznani v živo. V cvetlične lončke 
ali pa v gredico posadi medovite 
rastline – poprovo meto, materino 
dušico, baziliko, sivko, origano, 
sončnice in druge. Opazuj, kako 
čebele nabirajo cvetni prah ter si 
privošči žlico medu.

Za več informacij in pomoč pri 
izvajanju aktivnosti v programu 
smo na razpolago v pisarni 
Inštituta

za mladinsko politiko v Hiši 
mladih, v ajdovskih Palah. 
Obiščeš nas lahko vsak delavnik 
od 8. do 16. ure. Najdeš nas tudi 
na Facebooku »Mladost na burji« 
in na Instagramu »Program 
Mladost na burji.«

Urška Brežnjak, vodja 
programa Mladost na burji

V Hiši dobre volje Ajdovščina 
odmeva pesem in smeh

V Hiši dobre volje Ajdovščina je vedno veselo, nasmejano in polno raznoraznih aktivnosti in 
dogodivščin, ki dvigajo kakovost življenja ter dajejo smisel slehernemu dnevu. In prav smisel 
je včasih tisti, ki se v starosti zaradi bolečin, osamljenosti, bolezni rad izgubi. In brez smisla je 
težko živeti. Prav zato Hiša dobre volje s svojo energijo vrne vnemo, krepi socialno vključenost 
in podarja tisto nekaj več, kar nam vsak dan znova potrjuje, da je vredno živeti in da je še 
vedno možno vsak dan kaj lepega doživeti! Ne samo, da nam je skupaj lepše, tudi naši možgani 
so zadovoljni, saj so nenehno v pogonu. In to je za vsakega izmed nas zelo pomembno. Kaj 
je najboljša preventiva pred demenco? Družabne aktivnosti, ki sprožajo dobro voljo. To pa je 
hkrati tudi pomembna kurativa za tiste, ki jih je ga. Demenca že obiskala. Najslabše je, da se 
zaradi nje zapremo med štiri stene. Odprimo se! In pojdimo po vse dobro v Hišo dobre volje.

Demenca in igre za 
zabavo ter krepitev umskih 
sposobnosti:

V Hiši dobre volje smo gostili 
Sonjo Planko in Sonjo Valič iz 
Društva GO-Spominčica, ki 
sta nam na sproščen in zabaven 
način predstavili, kaj demenca 
je ter z vpogledom v dejavnike 
tveganja podali recept, kako 
aktivno odganjati demenco 
stran. Resda niso vsi dejavniki 
tveganja pod našim nadzorom, a 
lahko vseeno veliko naredimo za 
to, da ohranimo naše možgane 
čim dlje aktivne in v dobri formi. 
Sonja Valič nam je prikazala 
več različnih zabavnih iger, ki 
krepijo naš spomin, poleg tega 
pa poudarila, da je za ohranjanje 
zdravja zelo pomembno tudi 
druženje, vpetost v dogajanje 
okrog nas in aktivno sodelovanje v 
družbi. Tudi zato smatramo, da so 
Hiše dobre volje zelo pomemben 
preventiven in tudi kurativen 
program, ki starejšim omogoča 
vse, kar blagodejno vpliva na naše 
psiho-fizično stanje. Ne samo 
zdrava in uravnotežena prehrana, 
redna telesna in možganska 
vadba in skrb za higieno, tudi 
vse tisto, kar nas dviga in dodaja 
smisel življenju, je vsakodnevno 
na sporedu: ples, petje, smeh, 
druženje, objemi, pogovor, branje, 
reševanje križank in drugih 
miselnih nalog, igranje družabnih 
iger, sprehodi, ustvarjanje … V 
Hiši dan mine v varnem objemu 
nasmejan in kot bi mignil. Hvala 
Društvu GO-Spominčica, da 
nam je omogočil poučen in hkrati 
zabaven popoldan.  

Dan za spremembe v 
znamenju karaok turneje 
Mladinskega centra Nova 
Gorica:

Ponosni pa smo tudi na to, 
da smo lahko sodelovali v MC 
turneji po Hišah dobre volje. V 
okviru prostovoljske akcije Dan 
za spremembe nas je obiskala 
ekipa Mladinskega centra Nova 
Gorica in nas s karaokami, ki 
jih je vodil izjemno zabaven in 
sočuten Matic Leban iz skupine 
Zvita feltna, spravila v nepozabno 

dobro voljo! Skupaj smo se igrali, 
peli, plesali in se glasno nasmejali. 
Bilo je izjemno! Še ena od tistih 
priložnosti, ko se ga. Demenca 
pred vrati Hiše lahko le užaljeno 
obrne in prizna, da delamo pri nas 
vse tisto, kar njo odganja stran. 
Hvala direktorici Mladinskega 
centra Nova Gorica Jani Kruh, da 
se je spomnila na nas in nam s 
svojo čudovito akcijo omogočila, 
da smo se v družbi navihane 
mladosti povsem sprostili in 

med petjem, plesom in zabavnimi 
igrami razpolovili našo starost. 
Do naslednjič! Hvala!

Ministrstvo za kohezijo 
in regionalni razvoj pri nas 
posnela filmček dobre prakse:

Da nismo kar tako, je potrdilo 
tudi ministrstvo, ki je s finančnimi 
sredstvi omogočilo, da smo 
Hišo dobre volje Ajdovščina 
sploh postavili in zagnali, saj 
je prišla njihova ekipa tudi k 
nam posneti prekrasen filmček 
o našem odličnem delovanju. 
Lepo je spoznati, da so tudi v 
Ljubljani ponosni na nas in na 
to več kot dobrodošlo pridobitev, 
ki je v Občini Ajdovščina odprla 
vrata vsem tistim, ki potrebujejo 
prijetno hišo, v kateri lahko 
del dneva preživijo v varnem 
objemu polnem ljubezni, zabave 
in podpore, ki olajša dneve 
tako zdravega posameznika kot 
tistega, ki zaradi zdravstvenih 
težav potrebuje ob aktivnostih 
tudi drugo oskrbo. Mi namreč 
poskrbimo za vse: za nego, tople 
obroke in dvig kakovosti življenja. 

Poleg najboljše kave vam 
nudimo vse za brezskrbno in 
prijetno življenje. Dobrodošli! 
Odprti smo vsak delavnik od 
ponedeljka do petka med 7 h in 
17 h. Stopite z nami v stik in nas 
obiščite! Če želite več informacij 
se lahko obrnete na Hišo dobre 
volje na 051 230 883, vedno pa 
vam je na voljo tudi strokovna 
delavka Tina Krog: telefon: 051 
605 699, e-pošta: tina.krog@
dung.si 
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V izdelavi strategije razvoja kmetijstva za območje 
štirih občin Vipavske doline

Občine Ajdovščina, Vipava, Renče-Vogrsko in mestna občina Nova Gorica so v letu 2022 pristopile k pripravi strategij razvoja kmetijstva na svojih območjih 
za obdobje 2023 – 2034. Dokumenti se sicer pripravljajo za vsako občino posebej, prisotna pa je močna želja, da bi se občine pri določenih razvojnih ukrepih 
poenotile z namenom skupnega in poenotenega razvoja kmetijstva celotne Vipavske doline. Vlogo koordinatorja priprave dokumentov so občine zaupale 
Regijski razvojni agenciji ROD Ajdovščina.

Namen priprave strategij 
je oblikovati strateški okvir 
lokalnega razvoja kmetijstva 
ob upoštevanju lokalnih 
potencialov in potreb, evropskih 
ter nacionalnih usmeritev, v 
luči prilagajanja podnebnim 
spremembam, ohranjanja 

biodiverzitete in kmetijske krajine 
in doseganja prehranske oskrbe in 
varnosti. Strateške usmeritve in 
predlagani ukrepi bodo občinam 
v prihodnje v pomoč pri pripravi 
občinskih pravilnikov s področja 
razvoja kmetijstva in predlogov 
proračunov.

Delovni skupini zainteresiranih 
deležnikov sta se prvič srečali na 
delavnicah, ki sta potekali v sredo, 
12. aprila v Ajdovščini in v petek, 
14. aprila 2023 v Novi Gorici. Na 
delavnicah so bile predstavljene 
analize stanja in zbranih podatkov 
po občinah, ki jim je sledilo delo v 

manjših skupinah, z usmeritvami 
s t rokov n i h  sodelavce v 
Biotehniške fakultete Univerze 
v Ljubljani. Namen delavnic je 
bil izpostaviti PREDNOSTI, 
SLABOSTI, PRILOŽNOSTI in 
NEVARNOSTI v okviru razvoja 
kmetijstva območja štirih občin. 

V prihodnjih mesecih bodo 
sledile delavnice za pripravo 
strateškega okvirja. Povabilo k 
sodelovanju v delovnih skupinah 
je odprto, vabljeni k spremljanju 
novic o aktivnostih in terminih 
delavnic na spletni strani www.
rra-rod.si.

Chef Tomaž Kavčič 
navdušil osnovnošolce

V projektu sodelovanja enega 
hrvaškega in 18 partnerjev 
znotraj štirih slovenskih lokalnih 
akcijskih skupin z območja 
Posavja, Gorenjske, Goričkega 
in Vipavske doline EKO OKUSI 
SLOVENIJE so se na nivoju LAS 
Vipavska dolina povezali RRA 
ROD Ajdovščina, ekološki kmet 
Kristijan Vidmar s Sinjega vrha 
in podjetje Okusi d.o.o., ki ga vodi 
chef Tomaž Kavčič. Projekt, ki ga 
sofinancirata Republika Slovenija 
in Evropska unija iz Evropskega 

kmetijskega sklada za razvoj 
podeželja, med drugim spodbuja 
mlade k odločanju za kuharski 
poklic.

Chef Tomaž Kavčič je 13. 
aprila izvedel prvo kuharsko 
delavnico za osnovnošolce OŠ 
Danila Lokarja Ajdovščina in 
OŠ Šturje, ki so se v šolske klopi 
vrnili bogatejši z novimi znanji 
in kuharskimi triki. V maju bo 
na Dvorcu Zemono sledila še 
delavnica za osnovnošolce šol 
Vipava, Dobravlje in Col.

Z noto projekta EKO OKUSI 
SLOVENIJE se je 21. aprila pričel 
izvajati enomesečni FESTIVAL 
KULINARIČNI MESEC OKUSI 
VIPAVSKE DOLINE, ki vabi k 
razvajanju brbončic v kar 20 
restavracij in gostiln v Vipavski 
dolini. Lokalni mojstri kulinarike 
so za kulinarični mesec, ki traja 
do 21. maja, po navdihu lokalnega 
izročila oblikovali posebne menije 

sezonskih jedi, ki so pripravljene 
iz lokalnih sestavin, pogosto iz 
ekološke pridelave. Sodelujoče 
restavracije in gostilne in 
njihovo ponudbo v okviru 
festivala Kulinarični mesec 
Okusi Vipavske doline najdete 
na spletni strani: https://okusi-
vipavske.si/. Lokalni tradiciji 
pripravljenih jedi sledi tudi 
vinska spremljava, sestavljena 

tudi iz lokalnih ekoloških 
vin in vin vinarjev Vipavske 
doline, ki se bodo predstavili 
na dvodnevnem Festivalu vina 
in kulinarike Okusi Vipavske 
v prostorih Univerze v Novi 
Gorici v Lanthierijevem dvorcu 
v Vipavi v nedeljo, 21. maja in 
ponedeljek, 22. maja. 

Festival kulinarični mesec 
Okusi Vipavske doline

21. April – 21. Maj 2023

Prvi festivalski dan, 
v nedeljo, odpira vrata vsem ljubiteljem vin in kulinarike. 
Degustacije vin in jedi, delavnice, voden ogled Vinarskega muzeja 
Vipava in Vipavska tržnica bodo bogato napolnili dan. 

Drugi festivalski dan, 
v ponedeljek, je delovno obarvan in namenjen strokovni javnosti. 
Letos prvič gosti Masterclass Okusi Vipavske. Vrata festivala so tudi 
drugi dan odprta vsem ljubiteljem vipavskih okusov.

Festival poteka v prostorih UNG v Lanthierijevem dvorcu v Vipavi.

nedelja, 21. 5. ‘23 
ponedeljek, 22. 5. ‘23

www.okusi-vipavske.si

Kulinarični mesec Okusi Vipavske doline – 
21. 4. do 21. 5. ‘23
Dvajset sodelujočih gostiln in restavracij vabi 
s posebnimi sezonskimi meniji in izbrano vinsko spremljavo.

Učenje preko spleta v dobri družbi: 

E-druženje z različnimi 
tematskimi vsebinami

Konec aprila je zaživel program e-druženje, ki je namenjen predvsem starejšim osebam, ki se 
srečujejo s težavami osamljenosti in družbene izolacije. Preko e-druženja bodo imeli priložnost 
vzpostavljati nove socialne stike, spoznavati nove ljudi in se učiti novih stvari.

Srečanja potekajo tedensko ob 
ponedeljkih, od 9.00 do 10.00 
in vključujejo miselno in/ali 
fizično razgibavanje, sproščene 
pogovore in tematsko obarvane 
učne vsebine. Moderator skrbi 
za povezovanje pogovora in 

spodbuja udeležence, da izrazijo 
svoje mnenje ter delijo svoje 
izkušnje. Udeleženci se bodo 
med drugim srečevali z znanimi 
osebami, prebirali knjige in revije, 
pripovedovali šale in anekdote ter 
se učili novih veščin.

Program e-druženje je odlična 
priložnost za vse, ki si želijo 
izboljšati svojo kakovost življenja 
in se vključiti v aktivnosti, ki 
bodo povečale njihovo socialno 
vitalnost. Vabljeni k udeležbi 
v programu e-druženje, ki bo 

zagotovo popestril vaš vsakdan 
in prispeval k vašemu osebnemu 
razvoju.

Celoten program si lahko 
ogledate na naši spletni strani 

www.lu-ajdovscina.si. 
Za več informacij in prijavo nas 

lahko kontaktirate na martina.
bratina@lu-ajdovscina.si ali na 
051 419 119.

Ljudska univerza Ajdovščina – 
gonilna sila učeče se skupnosti

V začetku marca  je v Bruslju potekalo srečanje nacionalnih koordinatorjev novega evropskega 
programa za učenje odraslih #EPUO2023/ #nEAAL ter vzajemno učenje (#PeerLearningActivity) 
o učečih se skupnostih in inovativnih učnih okoljih. Srečanja se je udeležila tudi direktorica 
Ljudske univerze Ajdovščina Eva Mermolja, skupaj s predstavnikoma Andragoškega centra 
Slovenije, mag. Zvonko Pangerc Pahernik, nacionalno koordinatorko EPUO v Sloveniji in 
Darijanom Novakom.

Slovenska ekipa je predstavila 
Ajdovščino kot primer učeče se 
skupnosti ter Ljudsko univerzo 
Ajdovščina kot gonilno silo 
učeče se skupnosti. Ljudska 
univerza Ajdovščina je 
pomemben dejavnik v razvoju 
lokalne skupnosti Ajdovščina in 
okoliških krajev. Izobraževanje 
odraslih je eden od bistvenih 
stebrov za vzpostavljanje novih, 
inovativnih razvojnih programov, 
saj je za skupnost, ki šteje okrog 
20.000 prebivalcev, pomembno, 
da se odgovori na izzive občank 
in občanov ter gospodarstva. 
Ljudska univerza Ajdovščina 

je izvrsten primer, kako lahko 
izobraževanje in učenje prispevata 
k razvoju posameznika, 
gospodarstva in skupnosti. S 
svojim razvojnim načrtom, pestro 
ponudbo programov in aktivnim 
sodelovanjem s širšo skupnostjo 
dokazujemo, da je učenje proces, 
ki nikoli ne preneha, in da je 
ključno za trajnostni razvoj 
lokalnega okolja.

Zgoraj našteti in mnogi drugi 
vidiki so predstavljeni v videu 
z naslovom »Ljudska univerza 
Ajdovščina – gonilna sila učeče 
se skupnosti«.

Za sodelovanje v videu se 

iskreno zahvaljujemo županu 
Tadeju Beočaninu, Ani Furlani iz 
podjetja Mlinotest, Tanji Harej iz 
podjetja Pipistrel, Iztoku Furlanu, 
predsedniku Krajevne skupnosti 
Velike Žablje, naši dolgoletni 
sodelavki Ireni Šinkovec ter 
našim udeležencem Aktivnega 
druženja vasi in Slovenščine za 
tujce.

Da je do nastanka 
predstavitvenega filma sploh 
prišlo, gre zasluga Andragoškemu 
centru Slovenije in Zvonki 
Pangerc Pahernik, ki nas je 
prepoznala kot primer dobre 
prakse in Darijanu Novaku, ki je 

film posnel in zasnoval.
Ponosni smo, da širimo znanje 

in krepimo učečo se skupnost 
več kot šest desetletij.

Skenirajte QR kodo in si oglejte 
video: 
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Ko smo se v četrtek, 23. 
februarja 2023, srečali v 
večnamenskem prostoru naše 
šole, smo varovance najprej 
prijazno sprejeli ter jim predstavili 
dejavnosti, med katerimi so lahko 
izbirali. Nekateri varovanci so 
se hitro odločili za določeno 
dejavnost ter pogumno pristopili 
do skupine dijakov, spet drugi so 
potrebovali dodatno spodbudo za 
odločitev, kateri skupini se bodo  
pridružili. Čeprav smo bili tudi 
dijaki na začetku malce zadržani, 
se je vzdušje v skupinah zelo 
hitro sprostilo, varovanci so bili 
zgovorni in nam zaupali veliko 
o sebi. Ena izmed zaposlenih 
na centru mi je povedala, da se 
gospa, ki se je vključila v glasbeno 
delavnico, resneje ukvarja s 
petjem. Prijavila se je celo na 

pevsko tekmovanje v Ukrajini, 
na katerem je zasedla 1. mesto. 
Res smo opazili, da je poznala 
vsa besedila pesmi, ki sta jih 
dijaka igrala na kitaro. Nekateri 
se resneje ukvarjajo tudi z 
balinanjem, tekmujejo in dosegajo 
dobre rezultate, spet drugi se 
ukvarjajo s tekom, kolesarjenjem 
in številnimi drugimi športi ter 
dejavnostmi. Srečanje je bilo 
polno srčnosti in topline, vsi smo 
se počutili prijetno ter se zabavali. 
Dijaki smo se potrudili, da so se 
varovanci počutili sprejete in so 
aktivno sodelovali pri delavnicah. 
Za dobro vzdušje pa je poskrbel 
tudi vonj palačink, s katerimi so 
se varovanci posladkali, nekateri 
pa so pri peki tudi pomagali. Vsi 
varovanci so nas zelo lepo sprejeli 
in verjamemo, da so se tudi sami 

počutili sprejete. Ob odhodu so 
se nam zahvalili ter izrazili željo 
po ponovnem srečanju. 

Tako kot ob prvem srečanju 
je bila tudi tokrat izkušnja zelo 
prijetna. Zdaj smo v tovrstne 
dejavnosti že toliko vpeti, 
da se zavedamo, kaj vse nam 
takšna srečanja prinašajo, kako 
prek njih rastemo strokovno 
in osebnostno. Spoznavamo 
pomembnost tega, da se znamo 
znajti tudi v situacijah, ki nam 
niso vsakdanje. Predvsem pa na 
ta način bogatimo sami sebe, saj 
je nekaj najlepšega, ko drugemu 
narišemo nasmeh na obraz. 
Vsekakor se že veselimo novega 
srečanja z varovanci VDC-ja. 

Gaja Posega in 
Mia Rebek, 3. e

Srčnost in toplina v naročju naše šole
Dijakinje in dijaki razreda 3. e, programa Predšolska vzgoja, smo na pobudo svoje razredničarke 

ponovno pripravili čudovito druženje z varovanci ajdovskega VDC-ja. Zdi se, da so naša srečanja 
postala že kar tradicionalna, saj smo se z omenjeno skupino prvič srečali že v prvem letniku, 
v času vsesplošnega zaprtja pa smo stike ohranjali prek ustvarjanja in pošiljanja prazničnih 
voščilnic. Tokrat smo vedeli, kako se na srečanje pripraviti, saj smo kar nekaj varovancev že 
poznali. V času razrednih ur smo zbirali ideje, se posvetili organizaciji in pripravi na srečanje. 
Najprej smo se pogovorili o razlikah in skupnih točkah, ki jih imamo z varovanci, na podlagi tega 
pa smo začeli oblikovati dejavnosti, ki bi jih lahko izvedli v okviru tega srečanja. Ena skupina je 
organizirala peko palačink, druga je poskrbela za glasbo s petjem in igranjem na kitaro, dijaki 
v naslednji skupini so izdelovali zapestnice, ena skupina pa je organizirala turnir v balinanju.

MLINOTEST ŽIVILSKA INDUSTRIJA d. d., Tovarniška cesta 14, 5270 Ajdovščina pastafesta.mlinotest.si

Ajdovščina,
Lavričev trg
20. maja
od 11. ure dalje
V primeru slabega vremena se dogodek
prenese na 27. maj 2023.
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Prvi postanek naše tridnevne 
ekskurzije je bil v kraju Arqua 
Petrarca, kjer smo si ogledali 
rojstno hišo velikega italijanskega 
pesnika in pisatelja Francesca 
Petrarce, ki je tu tudi živel in 
ustvarjal. Stene rojstne hiše 
so bile obdane s slikovitimi 
freskami, naju pa je navdušila 
predvsem lično urejena okolica 
z vrtom. Po ogledu smo dan 
nadaljevali v prelepi, s soncem 
obsijani Pisi, ki je nemudoma 
pritegnila najino pozornost. Po 
vstopu v Piazza dei Miracoli pa 
je bila najina pozornost z bogate 
zunanjosti preusmerjena na 

čudovite stropne poslikave. V 
Pisi smo se v okviru predmeta 
likovna umetnost preizkusili v 
poustvarjanju znamenitih čudes, 
kot je poševni stolp. 

Naslednji dan smo se napotili 
na spoznavanje toskanske 
prestolnice, renesančnih Firenc. 
Ogledali smo si znameniti 
kip Davida, ki ga je zasnoval 
italijanski kipar in arhitekt 
Michelangelo. Ob občudovanju 
toskanskih ulic smo naleteli na 
stolnico Santa Maria del Fiore, ki 
naju je presunila s svojo bogato 
zunanjostjo, obiskali palačo Pitti 
in vrtove Boboli. 

Zadnji dan obiska Firenc smo 
si med drugim ogledali še Stari 
most (Ponte Vecchio), na katerem 
smo občudovali prekrasen pogled 
na reko Arno in se sprehodili 
do Piazzale del Michelangelo, 
kjer smo si pogledali stalno 
razstavo. Po končani ekskurziji 
smo se v večernih urah vrnili v 
Ajdovščino. 

Ekskurzija v Toskano nama 
je bila všeč, saj je to lahko 
enkratna priložnost za temeljito 
spoznavanje in ogled renesančne 
Italije. Po zaslugi profesorjev, 
njihove skrbi za potek celotne 
ekskurzije in njihovega 
strokovnega vodenja, smo 
pridobili veliko novega znanja o 
znanih renesančnih umetnikih, 
zgodovinski podlagi Firenc in o 
renesančnih skulpturah, ki so jih 
zasnovali florentinski umetniki. 

Karolina Vodopivec
in Iza Breški Čoklc, 1. a

Ekskurzija v Toskano
Kot je na naši šoli že tradicija, smo se tudi letos dijaki 1. letnika 

gimnazijskega programa konec marca udeležili strokovne 
ekskurzije v Toskano in si ogledali njene številne znamenitosti.

Dvomim, da sem edina, ki 
mi je bil izrek »tiho, odrasli 
govorijo« v otroštvu še 
predobro znan. To dobesedno 
pomeni, da otrok v pogovoru 
med odraslimi ne more najti 
svojega mesta. Bodisi zato, 
ker jih skrbi, da bo tema za 
otroka preveč naporna, bodisi 
ker bi bilo mešati otroka v 
debato nesmiselno in bi jo 
samo zmotil, ker seveda ne bi 
razumel konteksta in bi jih s 
svojo nerazgledanostjo zgolj 
oviral pri večnem iskanju 
rešitev za »odrasle« probleme, 
ki se absolutno ne tičejo nikogar 
drugega kot njih samih. Seveda 
pa so ti pri snovanju vedno 
novih rešitev mnogokrat slepi 
za nov pogled, ki bi ga v pogovor 
prinesel otrok, in še večkrat 
slepi za dejstvo, da se pogovor 
otroka veliko bolj tiče, kot so 
pripravljeni sprejeti. Posebno v 
kontekstu politike in svetovne 
družbene ureditve – ta pa že 
zadeva malo starejše otroke, ki 
so zdaj nekako prepričani, da se 
jih »odrasli problemi« ne tičejo.

Kadar kot mladostnik, ki 
se ga še vedno dojema kot 
nerazgledanega otroka, kar 
naenkrat ugotoviš, da so 
omenjeni »odrasli problemi« 
še kako tudi tvoja stvar, se 
nedvomno počutiš izgubljen. 
Prvič zato, ker se dobro 
zavedaš odziva odraslih, če 
se boš poskušal vključiti v 
razpravo. Drugič, ker ne veš, 
kje začeti; morda se tudi sam 
zavedaš, da veš premalo, morda 
si želiš vedeti več. Lahko pa 
se preprosto sprijazniš in se 
tolažiš z dejstvom, da so to 
problemi odraslega sveta, ki 
še nimajo nikakršnega vpliva 
na tvoje življenje. To je zelo 
preprosta rešitev. Veliko težje 
je zares poslušati odrasle in se 
o teh problemih pozanimati. Še 
težje je, ko ugotoviš, da večina 
teh odraslih, ki v rokah držijo 
tvojo usodo, nima pojma, niti 
se ne zmeni za tvoje interese, 
za to, kar potrebuješ kot 
mladostnik. Tem odraslim 
sta najpomembnejša njihov 
prihodek in njihov lastni uspeh.

Zaveš se, da si utišan 
mladostnik, ki v očeh sveta 

odraslih še ni sposoben 
racionalne presoje. Mnogi 
se takrat vdajo in pasivno 
sprejmejo to svojo vlogo, ki jo 
pogosto vlečejo v svojo pozno 
odraslost. Kakšen posameznik 
pa se le vpraša, kaj lahko glede 
tega naredi. Lahko ga pot 
zanese h knjigam, kjer svoje 
znanje o odraslih težavah še 
poglobi. Morda zaide samo 
k vsakodnevnemu gledanju 
večernega dnevnika ter uteho 
išče v pritoževanju nad politiki 
in mrščenju obrvi v ekran. Ali 
pa na Instagramu sledi šaljivim 
stranem, ki skozi humor 
izražajo nestrinjanje s svetovno 
ureditvijo. Lahko se pa znajde 
celo v dijaški skupnosti, kjer je 
aktiven vsaj na tem majhnem 
področju. To pa je dober način 
za pridobivanje izkušenj, saj 
je dijaška skupnost neke vrste 
simulacija boja za pravice, v 
katerem si lahko uspešen, lahko 
pa tudi ne. Predstavlja tudi 
dobro okolje za neuspeh, saj je 
srednja šola še zadnja postaja, 
kjer tvoje napake nimajo trajnih 
posledic. 

Ne glede na to, katero pot 
ubereš, je velik korak že to, 
da te odrasli ne uspejo utišati, 
saj je preveliko takih, ki si to 
dovolijo. Razumem, da politika 
zveni kot dolgočasna tema, o 
kateri mogoče veš premalo, da 
bi si upal povzdigniti glas in 
komentirati, vendar je to znanje 
vedno na dosegu roke. Žal se 
zdi, da se na večino odraslih 
ne moramo zanesti, da nam 
bodo zagotovili izobrazbo na 
tem področju, saj marsikomu 
bolj koristi mladina, ki molči, 
ko odrasli govorijo. In kje je 
zdaj ta mladostniški uporniški 
duh, ki ga pokažemo, ko so naše 
pravice ogrožene? Tako, kot bi 
se na dijaški skupnosti borili, 
če bi nam poskušali skrajšati 
počitnice, se moramo boriti 
za stvari, za katere se nam 
zaenkrat zdi, da se tičejo samo 
odraslih. In ko si bomo upali 
argumentirano in predvsem 
glasno vključiti v družbene 
teme, ki se nas še kako tičejo, 
bo mogoče tudi kdo od odraslih 
rekel: »Tiho, mladi govorijo!«

Manja Praček, 3. b

»Tiho, odrasli govorijo«
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Rdeči križ Ajdovščina vas vabi 
na terensko krvodajalsko akcijo, 
ki bo potekala v ponedeljek, 29. 
maja, in torek, 30. maja, od 7. 
do 13. ure v prostorih Ljudske 
univerze Ajdovščina. V sredo, 
31. maja, bo potekala od 7. do 13. 
ure v  športni dvorani Vojašnice 
Janka Premrla Vojka Vipava 
(dvorana ima ločen vhod za 
zunanje obiskovalce s parkirišča 
za vojašnico). 

Prosimo vas, da svoj prihod 
potrdite in se dogovorite o uri 
prihoda na št. 051 389 270, 051 
671 147 ali 030 716 796.

Vsak dan osvežen podatek 
o trenutnem stanju zalog krvi 
po krvnih skupinah najdete na 
spletni strani http://www.daruj-
kri.si/.

Prosimo vas, da na odvzem ne 
pridete tešči, ampak pred tem 
pojeste nemasten obrok (tudi 
brez mleka ali mlečne kave), na 
primer kruh, marmelado, med, 
sadje in popijete na primer sok, 

čaj ali črno kavo. Po odvzemu 
vam bomo postregli z malico.

Prav tako vas prosimo, da s 
seboj prinesete veljaven osebni 
dokument s fotografijo. 

Za vse dodatne informacije 
nas pokličite na 05 366 4930 ali 
051 430 722 ali nam pišite na 
ajdovscina.ozrk@ozrks.si.

Že vnaprej se vam najlepše 
zahvaljujemo za vašo solidarnost!

Rdeči križ Ajdovščina

Ob svetovnem dnevu vode, 
ki ga obeležujemo 22. marca, se 
je študijski krožek, ki poteka na 
Gočah odpravil na spoznavanje 
reke Vipave. Zbrali smo se v 
Dolenjah ob rokavu, kjer so nas 
pričakali sodelavci projekta VIPava, 
dr. Jana Laganis z Zavoda RS za 
varstvo narave, OE Nova Gorica 
(ZRSVN), in Tomaž Remžgar ter 
Katarina Košir z Zavoda za ribištvo 
Slovenije (ZZRS).

Predstavili so nam aktivnosti 
projekta in pomen varovanja 
vodnih habitatov. Sprehodili smo 
se od novo urejenega stranskega 
rokava reke Vipave pri Dolenjah, 
po Učni poti ob reki Vipavi skozi 
vas Dolenje, preko Napoleonovega 

mostu do preoblikovane pregrade v 
bližini Novakovega mlina. Stranski 
rokav Vipave pri vasi Dolenje je 
izredno pomembno bivališče za ribje 
mladice. Na poti smo občudovali 
naravo, pritoke s poudarkom na 
ogroženih rastlinskih in živalskih 
vrstah, ki prebivajo na območju 
reke Vipave. Poudarek je bil tudi na 
invazivne tujerodne vrste rastlin, ki 
predstavljajo eno izmed največjih 
groženj biotski raznovrstnosti. 

Ob Napoleonovem mostu smo 
se seznanili s prvo informativno 
tablo in med potjo še z logotipom 
vidre, ki nas usmerja po učni poti. 
Ker se vzgoja začne pri najmlajših 
in ker je voda pomembna za vse 
nas, je prav, da vsi, tako otroci kot 

odrasli, spremenimo način uporabe 
in ravnanje z vodo v vsakdanjem 
življenju. Čudovito popoldne ob 
reki Vipavi nas je napolnilo z 
žuborenjem vode.

Ljudska univerza Ajdovščina 
je tisti dan obeležila tudi z 
dopoldanskim ogledom, s skupino 
stalnih pohodnikov Aktivno 
druženje vasi in s skupino mladih 
iz programa PUM-O. Aktivnosti so 
bile za udeležence brezplačne, saj 
so bile sofinancirane iz več virov: 
Ministrstva za okolje in prostor 
s sredstvi Sklada za podnebne 
spremembe (naložbo sofinancirata 
Republika Slovenija in Evropska 
unija iz Evropskega sklada za 
regionalni razvoj) ter projekta 
Ukrepi za ohranjanje in izboljšanje 
stanja ogroženih živalskih vrst in 
habitatov v Vipavski dolini – Projekt 
VIPava (naložbo sofinancirata 
Republika Slovenija in Evropska 
Unija iz Evropskega sklada za 
regionalni razvoj).

Vsem izvajalcem se zahvaljujemo 
za koristno in prijetno druženje!   
Anja Godnič

Ob Vipavi obeležili dan vode
Ljudska univerza Ajdovščina je nadgradila delo študijskega krožka z Goč z vsebinami v okviru 

projekta Podnebni cilji in vsebine v vzgoji in izobraževanju 2022/2023. Projekt je namenjen 
zainteresirani širši javnosti, ključnim deležnikom ter vsem, ki vas na tak ali drugačen način skrbijo 
podnebne spremembe in njihove posledice na življenje ljudi.

S krožkom Spoznavanje narave 
smo se odpravili na Ljubljansko 
Barje. Pri športnem parku Bevke 
(Bevke - ime po belih brezah) nas 
je pričakala Barbara, vodička KP 
Ljubljansko Barje. Najprej smo 
si ogledali Jurčevo šotišče, kjer 
smo videli šotne plasti, ki so jih 
nekoč rezali, sušili in uporabljali 
v glavnem za kurjavo, pa tudi za 
plenice in higienske vložke. Utrip 
nekdanjega barja smo začutili 
na prehodnem barju Mali plac. 
Tam smo videli tudi šotni mah 
in belouško. Par citrončkov, on 
rumen, ona bela, je plesal svoj 
ljubezenski ples. Za konec še 
sprehod do mokrotnega travnika 

z močvirskimi tulipani/logarico, 
nekoč imenovanimi pirhki (po 
pirhih), saj cveti okrog Velike 
noči. Končali smo s kavico v 
Bistri.       Irena Breščak

Mostov krožek na 
Ljubljanskem barju

Zabojnik za ostanek odpadkov je premajhen! 
Ali res?

Zelen zabojnik na ekološkem otoku NI namenjen ne ločenim komunalnim odpadkom temveč ostanku odpadkov. 
Vanj odlagamo odpadke, narejene iz materialov, ki jih še ni možno predelati v nove izdelke oziroma je njihova 
predelava ekonomsko neupravičena.

V zabojnik za ostanek sodijo: plenice, 
higienski vložki, odpadna keramika, 
porcelan, črepinje razbitega ogledala, 
gobice za pomivanje posode, krpe, 
umazana in raztrgana oblačila, zobne 
ščetke in razne krtačke, britvice, vrečke 
iz sesalcev, celofan, avdio in video kasete, 
CD-ji, fotografije, tapete, guma, usnje, 
mačji pesek, … 

Ko pogledamo v zelen zabojnik na 
ekološkem otoku pa vidimo v njem vse kaj 
drugega. Največ prostora v njem zaseda 
odpadna plastična embalaža, ki sodi v 
rumen zabojnik. Sledijo ji biorazgradljivi 
kuhinjski odpadki, ki sodijo v rjav 
zabojnik. Če vsaj ti dve frakciji ustrezno 
ločimo, ugotovimo da je zelen zabojnik 
pravzaprav prevelik in ne premajhen.

Ločevanje odpadkov je pomembno 
zaradi varovanja okolja in ohranjanja 

naravnih virov ter zmanjševanja stroškov 
pri ravnanju z odpadki. Če odpadke 
zbiramo ločeno, omogočamo njihovo 
ponovno uporabo ali neposredno 
reciklažo zbranih materialov. 

Če pa odpadkov ne ločujemo, mora 
to namesto nas narediti nekdo drug. 
Zmotno je mišljenje, da odpadke ločuje 
komunala. Komunalno stanovanjska 
družba Ajdovščina odpadke zbira 
in vozi v CERO Ajdovščina. Ločene 
frakcije odpadkov pretovorimo na 
tovornjake in odpremimo na reciklažo. 
Ne ločene odpadke iz zelenega zabojnika 
odpremimo na sortiranje, obdelavo in 
odlaganje v RCERO Ljubljana.

Odpadki iz zelenega zabojnika 
predstavljajo največji strošek ravnanja 
z odpadki, zato se moramo potruditi, 
da v zabojnik za ostanek odpadkov ne 

odlagamo koristnih odpadkov, ki jih je 
možno reciklirati (vse vrste embalaže, 
papir, karton, steklo, biorazgradljivi 
odpadki, električna in elektronska 
oprema, gradbeni material, nevarni 
odpadki, kosovni odpadki…). Tako bomo 
bistveno zmanjšali količino odpadkov v 
zelenem zabojniku.

V pomoč pri ločevanju odpadkov naj 
vam bodo informacije, ki jih dobite na 
nalepkah nalepljenih na zabojnike za 
odpadke, spletni strani www.ksda.si ali 
na telefonski številki 05 36 59 713, na 
katero lahko pokličete ob delavnikih od 
8:00 do 14:00.

Odlaganje ne ločenih odpadkov v zelen 
zabojnik za ostanek odpadkov je najdražji 
način ravnanja z odpadki in tudi najmanj 
prijazen do okolja. Če odpadke dosledno 
ločujemo, lahko zmanjšamo stroške 
ravnanja z odpadki iz zelenega zabojnika 
in varujemo. A ni to dovolj dober razlog, 
da začnete takoj?

Če bomo odpadke dosledno zbirali kot ločene frakcije, bo v 
zabojnikih za ostanek odpadkov dovolj prostora.

ODPADKI, KI JIH NE SMEMO ODLOŽITI MED OSTANEK ODPADKOV

Krvodajalska akcija v 
Ajdovščini in Vipavi

Krepimo zdravje danes za jutri
7. aprila, na dan ustanovitve Svetovne zdravstvene organizacije, vsako leto obeležujemo 

Svetovni dan zdravja. Center za krepitev zdravja ZD Ajdovščina je ta dan obeležil z dogodkom 
"Krepimo zdravje danes za jutri", ki je potekal v Srednji šoli Veno Pilon Ajdovščina. Dogodek je bil 
namenjen ozaveščanju ljudi o pomembnosti pogovora v skrbi za duševno zdravje in spodbujanju 
zdravega načina življenja. Spregovorila sta Janja Milič, dr. med., spec. psihiatrije, in Gašper Pinter, 
dipl. kineziologije, ki sta svoje strokovno znanje in izkušnje delila s številnimi udeleženci.

Janja Milič je v svojem 
predavanju poudarila pomen 
pogovora in izražanja čustev 
v skrbi za duševno zdravje. 
Opozorila je na pomen 

pravočasnega iskanja pomoči 
in udeležencem osmislila 
sestavo besede poMOČ. Pri 
tem je izpostavila, da poMOČ 
iščejo pogumni ljudje in da vsi 

nosimo v sebi moč, le da včasih 
potrebujemo nekoga, ki nam to 
pomaga prepoznati in ozavestiti. 
Ker težko govorimo o ločitvi 
telesnega in duševnega zdravja, 
saj se medsebojno povezujeta 
in dopolnjujeta, je prav to v 
nadaljevanju z motivacijskim 
predavanjem »Čili, zdravi in 
pika« potrdil Gašper Pinter. 
V besedi ČILI je »Č« namenil 
omejenemu času, ki nam je v 
življenju dan, »I« izgovorom, ki 
so lahko prepogosto ovira, »L« 
ljudem, s katerimi se obdamo in 
»I« izbiram, ki jih vsakodnevno 
sprejemamo in nas usmerjajo 
proti ciljem ali stran od njih. 

Katero pot bomo izbrali je 
odvisno od nas samih. Poskrbimo, 

da izbiramo prave smeri, da se 
obdamo z ljudmi, ki so na poti, 
kjer bi radi bili mi sami, če pa nas 
pri tem preveč ovirajo izgovori, 
zberimo pogum in si zastavimo 
cilje, ki jih lahko dosežemo 
z majhnimi, vsakodnevnimi 
koraki.

Zahvaljujemo se predavateljema 
za njuni odlični in strokovni 
predavanji ter vsem udeležencem.

Ekipa Centra za krepitev 
zdravja Ajdovščina
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KS Šmarje 

Čistilna akcija
Na zadnjih lokalnih volitvah 

smo tudi v naši krajevni skupnosti 
dobili novo vodstvo. Takoj so 
pridno zavihali rokave in se 
vrgli na delo. Ena izmed njihovih 
pobud je bila tudi čistilna akcija v 
soboto, 11. marca 2023.

Udeleženci so nabrali za poln 
kontejner odpadkov, ki jih 
brezvestneži še vedno odmetavajo 
v naravo kjerkoli in kadarkoli se 

jim zljubi.
Po končanem delu so se pridni 

pobiralci iz Šmarij, Vrtovč in 
Zavina zbrali v dvorani pri 
gasilskem domu v Šmarjah. 
Dobili so zasluženo malico, se 
fotografirali za spomin in odšli 
domov z lepim občutkom, da so 
naredili nekaj dobrega za vse nas 
in našo prelepo naravo.

Jamarsko društvo Danilo Remškar Ajdovščina 

Putickova nagrada za najboljšo jamarsko raziskavo v letu 2022
Nagrada Vilijema Puticka je prestižna lovorika, katero prejme jamarsko društvo ali konzorcij društev za najboljši slovenski jamarski dosežek preteklega leta. 

Nagrado podeljuje Društvo za raziskovanje jam Ljubljana, sponzor nagrade pa je podjetje Treking šport.
Že dlje časa Jamarsko društvo 

Danilo Remškar aktivno 
raziskuje podzemni svet, ki se 

skriva pod Predjamskim gradom, 
v tako imenovani Predjami 
oziroma Predjamskem sistemu. 

V letu 2022 je društvo skupaj z 
Jamarskim klubom Borovnica in 
Društvom za raziskovanje jam 

Luka Čeč Postojna preplezalo, 
preplazilo in preiskalo 800 
m novih jamskih rovov, v 
zadnjih treh letih pa jamski 
sistem podaljšalo kar za 5 km. 
Slednje predstavlja velik uspeh v 
jamarskih krogih, zaradi česar se 
je konzorcij treh društev odločil, 
da bodo z raziskavami v Predjami 
kandidirali za Putickovo nagrado 
2022. 

Komisija strokovnjakov 
jamskega in krasoslovnega kova 
je odločila, da nagrado podelijo 
raziskovalcem Predjamskega 
sistema, kar jamarje dodatno 
motivira k raziskavam tega 
'neskončnega' prostora, ki se 
razvija pod našimi nogami. 
Dosežek je vsekakor lep primer 
sodelovanja med društvi, ki se v 
blatnih, mokrih, ozkih in temnih 
prostorih kaže kot nujno in 
dobrodošlo. V jami so za namene 
dlje trajajočega raziskovanja 

postavili tudi dva bivaka, v 
katerih jamarji tudi prespijo in se 
okrepčajo pred novimi kilometri. 

Več o raziskavah si lahko 
preberete tudi na spletni strani 
društva v novicah: www.jddr-
drustvo.si 

Astrid Švara, 
foto Peter Gedei

Mala gora pomladno sveža in s 
soncem obsijana

24. velikonočni pohod, ki ga 
organizira planinska sekcija 
Kamnje pri PD Ajdovščina, je na 
velikonočni ponedeljek privabil 
veliko število pohodnikov na 
Malo goro, planoto na pobočju 
Čavna. Prihajali so iz vseh 
možnih izhodišč, največ pa po 
lepo speljani srednječavenski 
poti.

Kamenjci so jim pripravili lep 
sprejem s pozdravom in krajšim 
kulturnim pozdravom, v katerem 
so sodelovali oktet Castrum iz 
Ajdovščina, harmonikaša Anja 
in Anže Gerželj, program pa je 
povezoval Jure Rijavec. Obiskali 
so jih prijatelji planinci iz Benečije, 

Brd, Kanala, Tolmina, Kobarida, 
iz Krašnje pod Limbarsko goro 
in še mnogi drugi. Bili pa so tudi 
pohodniki iz Italije, predstavil 
se jim je tudi Nizozemec in 
turistka iz Amerike. Organizator 

ocenjuje, da je Malo goro tekom 
dneva obiskalo več kot tisoč 
pohodnikov. Za okrepčilo pa 
so jim ponudili tradicionalno 
hrano – polento s košenino in 
kozarčkom kislega mleka. 

Osemdeseta obletnica smrti 
rojaka Janka Premrla – Vojka

Letošnje leto obeležujemo 
osemdeset let smrti partizana, 
narodnega heroja in našega rojaka 
Janka Premrla – Vojka, ki se je 
požrtvovalno boril za svoj narod, 
za njim je bila namreč razpisana 
celo fašistična tiralica. Žal se je 
njegovo življenje končalo pri rosnih 
dvaindvajsetih letih. Umrl je zaradi 
posledic strelne rane v noči na 22. 
februar 1943. 

V spomin padlemu junaku je 
v župnijski cerkvi v Podnanosu 
potekala sveta maša, zaključek pa 
je sledil v hramu pri Johanovih, v 
Jankovi rojstni hiši, kjer je potekalo 
druženje ob domačem vinu.

Na Slapu je 1. aprila 2023 
potekala 17. salamijada, katere 
gostitelj je bil lanski zmagovalec 
Volk Borut. Na ocenjevanju je 
bilo kar 20 vzorcev salamov 
domačih pridelovalcev. Kljub 
tekmovanju in ocenjevanju 
je bistvo salamijade prijetno 
druženje, izmenjava mnenj in 
nasvetov, ki pripomorejo k vse 
boljšim mesninam, ki jih pridelajo 
vsako leto.

Prvo mesto 17. salamijade je 
pripadalo Petrič Andreju, na 
drugem mestu je bil Boštjan 

Kranjc in na tretjem mestu Trošt 
Jurij.

Salamijada 2023
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Podpisane pogodbe,  ki ne bodo namakane

Nepodpisane pogodbe,  ki ne bodo namakane

Podpisane pogodbe,  ki bodo namakane

Nepodpisane pogodbe,  ki bodo namakane

Parcelne meje

OBMOČJE NAMAKANJA NA DAN 17. 4. 2023
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Tako je 14. aprila 2023 v okviru 
Društva upokojencev Ajdovščina 
potekala prireditev, ki so se je 
udeležili starejši občani in Dvorano 
prve slovenske vlade napolnili do 
zadnjega kotička. Skupaj smo se 
akciji že petič pridružili in obeležili 
pod geslom: Društvo upokojencev 
Ajdovščina – za dobro starejših 
ljudi.

Predsednik društva Maksimiljan 
Marc in vodje posameznih sekcij 
Rožica Kovač, Nevenka Vidmar in 
Irena Vidmar so izpostavili pomen 
prostovoljstva pri spodbujanju 
zdravega, aktivnega življenja 
starejših občanov, druženja 
z vrstniki, tako ob različnih 
dejavnostih sekcij društva kot ob 
obiskih na domu. Širše so nam 

predstavili raznovrstne aktivnosti 
društva s področja rekreacije in 
športa, letovanj in izletov, kulture 
in tehnične kulture ter programa 
Starejši za starejše.

Prostovoljsko delo je delo s srcem, 
prostovoljci dajemo del svojega 
časa in del sebe tistim, ki pomoč 
potrebujejo. Širimo spoštovanje, 
solidarnost, povezujemo 
skupnosti, utrjujemo sodelovanje. 
Prizadevamo si odpravljati 
diskriminacijo, prispevamo k 
premagovanju osamljenosti. 
Prostovoljsko druženje je danes 

bližnjica pri učenju lepega sožitja 
in osebne solidarnosti, je bližnjica 
pri spreminjanju sveta. Je tudi zlato 
pravilo za kakovostno življenje in 
staranje.

Vsak lahko postane prostovoljec, 
v programu Starejši za starejše pa 
nekateri to poslanstvo izpolnjujejo 
že 10 let. Krovna organizacija 
ZDUS se jim zahvaljuje za 10-letni 
prispevek k boljši kakovosti 
življenja starejših doma, za 
nesebično delo in pozitiven zgled 
ter podeljuje priznanje. Prejeli so ga 
Janez Ovniček, Andreina Bratina, 
Marija Blažko, Dora Bratina, Zora 
Cipek, Mojca Trošt in Katarina 
Žigon.

»Od bratov ne odvračaj mi 
očes, odpri srce, odpri roke, otiraj 

bratovske solze,« so verzi Simona 
Gregorčiča.

Za otiranje solza je zdrav humor 
prav primeren pripomoček, zato 
smo v nadaljevanju prireditve 
sproščeno uživali ob predstavi 
– komediji z naslovom Sex in 
ljubosumnost, ki so jo uprizorili 
člani gledališke skupine B'c iz 
Bovca. Izredna igra nastopajočih 
je zvabila glasen smeh in pričarala 
krasno razpoloženje množice 
prisotnih, ki je ob veselem druženju 
še dolgo trajalo.

Ne samo člani in prostovoljci 

DU Ajdovščina, med nami so bili 
iz raznih organizacij tudi mnogi 
ljudje z velikim srcem, ki svoj čas, 
znanje in izkušnje namenjajo za 
dobro starejših ljudi.

Delujejo pri nevladnih 
organizacijah: Društvu Most, 
Rdečem križu, Karitasu, Društvu 
invalidov, Medgeneracijskem 
društvu 4 letni časi, Šoli zdravja, 
Društvu Spominčica, Društvu 
sladkornih bolnikov, društvu 
Šent, Sožitje (in še niso vsi) 
ter vladnih organizacijah: ZD 
Ajdovščina s patronažno službo, 
DSO Ajdovščina, Pomoč na domu 
Ajdovščina in Vipava, Dnevni 
center Hiša dobre volje, CSD 
Ajdovščina, Ljudska univerza in 
še drugi …

Hvaležni smo, da v naši 
občini župan, strokovne službe 
s koordinacijo za obravnavo 
problematike starejših nadvse 
pozorno, skrbno, z ustreznimi 
ukrepi in podporo pristopajo k 
izboljševanju kakovosti življenja 
starejših.

Iskrena hvala vsem prostovoljcem, 
ki sodelujete v lokalni skupnosti in 
širše, ki si prizadevate za krepitev 
civilne družbe pri odločanju 
o starejših, da smo bolj slišani, 
upoštevani, spoštovani …

Irena Vidmar, 
foto Nevenka Vidmar

Pridemo tudi... na borjač. 

040 289 009
primoasfalt@gmail.com

Primoasfalt d.o.o.
Dolga Poljana 50, 5271 Vipava
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Prireditev za dobro starejših občanov
Slovenska filantropija letos izvaja že 14. prostovoljsko akcijo Dan za spremembe z naslovom Za(čutimo) dobro. Spodbuja ljudi, da se aktivno odzovemo na potrebe 

svoje skupnosti, da stopimo iz ustaljenih smernic in vsaj za en dan postanemo prostovoljci, da se seznanimo in morda vključimo v prostovoljstvo ter tako prispevamo 
k izboljšanju življenja v svojem okolju in v širši družbi.

Ajdovski kitaristi na Gočah

V dvorani osnovne šole na 
Gočah smo 26. marca gostili 
kitariste skupine Akordi iz 
Ajdovščine. Pred lepo zasedeno 

dvorano so zadonele slovenske 
pa tudi tuje zimzelene 
popevke, ki smo jih skupaj s 
kitaristi z veseljem prepevali 

tudi poslušalci. Za lepo 
izvedene skladbe je zaslužen 
njihov mentor in umetniški 
vodja Gordan Novakovič. 
Publika na Gočah je bila 
nad nastopom navdušena. Z 
aplavzi je kitariste spodbujala 
in tako so nas za zaključek 
programa morali nagraditi 
še z dvema dodatkoma. Večer 
smo zaključili ob sproščenem 
pogovoru,  druženju in 
pogostitvi. 

Anja Godnič

Razvajanje v Banji Vručici
Zakaj v toplice v Bosno? Iz več razlogov. Takoj ob prihodu obisk zdravnika, ki nam določi tri terapije dnevno, je eden glavnih razlogov, možnost dodatnih terapij po 

zelo ugodni ceni, lep modern hotel s krasnim bazenom z možnostjo koriščenja savn, nova, zanimiva destinacija in ugodna cena.

Lani novembra je Društvo 
Upokojencev Ajdovščina prvič 
organiziralo letovanje v toplicah, 
ki ležijo v Republiki Srbski. 
Štirje hoteli so v kompleksu, 
najmodernejši Kardial je bil 
naša destinacija. Le dobra dva 
kilometra stran leži mestece 
Teslič, v dolini reke Usore, ki 
se izliva v reko Bosno. Tu izvira 
mineralna in termomineralna 
voda do 38 stopinj in je odlična 
za zdravljenje srčno-žilnih 
bolezni, pa tudi revmatskih in 
nevroloških.

Krenili smo zgodaj zjutraj, saj 
je pot s postanki dolga sedem 
ur, vendar smo s sodobnim 
avtobusom v prijetni družbi 
uživali v vožnji. Po pijači 
dobrodošlice - tapravi slivovki - 
smo se namestli in že odhiteli do 
ambulante, kjer so nas prijazni 
zdravniki sprejeli in po pogovoru 

ali predložitvi izvidov določili 
terapije.

Kdor se že prej ni odločil 
za zdravniške preglede pri 
specialistih ali individualne 
masaže, se je vpisal pri prijazni 
koordinatorki Ljubici in dobil 
termin. "Oh, to bodo pa intenzivni 
dnevi, natrpani z dejavnostmi, 
pozitivnimi za naše zdravje in 
počutje," sem pomislila.

In res je bilo tako! Telovadba 
'pozdrav soncu' zjutraj, ali hoja 
po okolici, terapije, kopanje v 
bazenu, uživanje v đakuzijih in 
savnah, masaže, "domov pridemo 
pomlajeni in kot novi".

Na oglasni tabli v recepciji je bil 
program za vsak dan posebej, da 
smo si lahko pogledali dejavnosti, 
ki se bodo odvijale. In bilo je 
pestro. Večer s plesom, bingo 
z lepimi nagradami, nastop 
plesa "Jeruzalem" pod vodstvom 

Ljubice, degustacija bosanskih 
vin (ki so nas s svojo izvrstno 
kakovostjo) presenetile, obisk 
etno gostilne s pravo bosansko 
večerjo in obisk mesta Tešanj ter 
nakupovalnega središča. Mesto 
Tešanj je vredno ogleda. Vodnik, 
izvrsten poznavalec zgodovine, 

nas je popeljal po mestecu, 
povzpeli pa smo se tudi na grad 
in si ogledali muzej.

Teden je hitro, prehitro minil. 
Ali smo si oddahnili od vsakdana, 
nabrali novih moči in zdravja? 
Seveda! Videli, doživeli smo 
veliko novega, se razvajali v 

zdravilni vodi, se družili, tako 
da smo zadovoljni zapuščali hotel 
in se vračali v prijetni družbi ob 
poslušanju glasbenih želja proti 
domu.

Rožica Kovač, 
DU Ajdovščina

Turistična pomlad

Turistična borza 
Vipavska dolina

Po lanski prvi in uspešni izvedbi je Zavod za turizem Nova 
Gorica in Vipavska dolina  letos v začetku aprila ponovno 
organiziral poslovno turistični dogodek Turistična pomlad, ki je 
v Kulturni dom v Bukovici privabil več kot 60  lokalnih turističnih 
ponudnikov in prvič tudi tuje organizatorje turističnih potovanj.

Turistične pomladi se je 
udeležilo 35 tujih organizatorjev 
turističnih potovanj iz sedmih 
evropskih držav. V naših krajih 
so se mudili tri dni, kjer so na 
študijski turi po Vipavski dolini 
ter sosednjih destinacijah Kras 
in Brda spoznavali ključne stebre 
naše turistične ponudbe. 

Izvedbo dogodka Turistična 
pomlad je tudi tokrat podprla 
Slovenska turistična organizacija. 
V okviru strokovnega posveta 
so vodje predstavništev STO 
v Nemčiji, Italiji, Avstriji in na 
Češkem udeležencem predstavili 
pomembne informacije s teh 
trgov in priložnosti za prihodnje 
trženje. Kot partner letošnje 
Turistične pomladi je Javni zavod 
GO! 2025 udeležencem dogodka 
predstavil možnosti, ki jih prinaša 
evropska prestolnica kulture. Ob 
tem je predstavnik turistične 
organizacije PromoTurismoFVG 
iz Furlanije-Julijske krajine 

predstavil številne priložnosti 
za razvoj čezmejnih turističnih 
produktov. Posebna gostja 
strokovnega posveta je bila 
Arita Akre, pridelovalka 
jabolčnega vina z Norveške, ki 
je v teh dneh obiskala Vipavsko 
dolino v okviru mednarodnega 
projekta Uncorking Wine & 
Cider, katerega partnerja sta tudi 
Občina Ajdovščina in Fakulteta 
za vinogradništvo in vinarstvo 
Univerze v Novi Gorici. 

Svojo ponudbo so na Turistični 
borzi predstavile turistične 
destinacije iz mediteranske 
in kraške turistične regije, 
kot sosednje destinacije pa še 
Furlanija-Julijska krajina in Idrija 
ter Fundacija Poti miru iz Posočja. 
Dan je zaključil tradicionalni 
dogodek Vina županov Vipavske 
doline s podelitvijo priznanj 
lokalnim vinarjem.

Zavod za turizem Nova 
Gorica in Vipavska dolina

Astronomski krožek Mosta 
zaključil štiriletni projekt

Z odprtjem razstave 'Astronomija skozi čas' v Supernovi v Ajdovščini se zaključuje štiriletni 
projekt astronomskega krožka v okviru Društva Most. Razstava nudi zgodovinski pregled 
razvoja astronomije od antike do danes.

Projekt se je začel pred štirimi 
leti. Poleg rednih srečanj članov, 
obiskov planetarijev, muzejev in 
opazovanj nočnega neba smo se 
dogovorili za pripravo razstave 
na temo astronomije, da tako 
animiramo člane društva in se 
širše predstavimo javnosti.

Namen krožka je seveda 
tudi povečanje zanimanja za 
astronomijo na splošno, zato 
smo z vsakoletnimi razstavami 
že doslej gostovali po šolah, 
trgovskih centrih in primernih 
dogodkih. Običajno so razstave 
povezane tudi z opazovanjem 
nočnega neba.

Gradivo, ki predstavlja 
zgodovino astronomije, je 
razdeljeno na tri zgodovinska 
obdobja, zadnji del pa predstavlja 
naš Sončni sistem. Skupaj je 

nastalo kar 45 panojev, torej gre 
zares za impozantno delo. Iz 
obsežnih gradiv smo oblikovali 
tekste in slikovno gradivo s 
poudarkom na medsebojni 
povezanosti dogodkov in odkritij, 
različnih tolmačenj in zaključkov. 

Zajeli smo večino pomembnih 
avtorjev in njihovih izsledkov 
in zaključili v našem Osončju. 
V centru Supernova je na ogled 
zadnji del, naše Osončje.

Foto S. Čotar

Društvo invalidov Ajdovščina – Vipava

Vsakoletno 
usposabljanje članov

Za člane Društva invalidov 
Ajdovščina – Vipava, ki delajo kot 
prostovoljci, smo 29. marca izvedli 
usposabljanje (Opolnomočenje 
invalidov za nosilce aktivnosti na 
društvu). Ciljna skupina zajema 
člane, ki so aktivni pri vodenju 
in koordinaciji društva. 

Z vsakoletnim usposabljanjem 
želimo člane seznaniti s 
spremembami zakonov in 
pravilnikov, ki nam jih posreduje 
Zveza delovnih invalidov Slovenije 

in ki so pomembni za integriteto 
invalida v vsakodnevno življenje. 

Predsednica društva Manica 
Jerkič je v svojem predavanju 
izpostavila ovire, na katere naletijo 
naši člani. Velik del njihovih 
težav predstavlja pridobivanje in 
izpolnjevanje raznih obrazcev, ki 
jih potrebujejo, da si lahko olajšajo 
svojo invalidnosti (dodatek za 
telesno okvaro, parkirna karta, 
upokojitev …). Poudarila je, da 

vsi niso vešči računalnika, ki 
z vsakim dnem postaja naša 
nuja uporabe in stil življenja. 
Računalnika si finančno niti ne 
morejo vsi privoščiti, kaj šele 
tiskalnika, kartuše, vzdrževanja 
… Prav zato je tako pomembno 
znanje prostovoljcev na terenu 
in informacija članom, da se po 
pomoč lahko obrnejo v društveno 
pisarno. 

Uradni del smo zaključili 
s prijetnim druženjem in 

predsednica se je vsem prisotnim 
osebno zahvalila za njihovo delo v 
dobrobit društva. Poudarila je, da 
s svojim nesebičnim delom veliko 
prispevajo k uspešnemu vodenju 
in poslovanju društva. Posebna 
zahvala je pripadla članici Suzani 
Bratož, ki že vrsto let skrbi za 
razna obdarovanja naših članov. 

Društvo invalidov 
Ajdovščina – Vipava
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Upanje je tisto, ki poraja čudeže. 
Čudeži pa so nam potrebni takrat, 
ko zgubimo zaupanje in vero vase, 
v naše dobro, v dobro tega sveta 
ter v možnost spreminjanja sveta 
na bolje. Ko to zaupanje globoko 
v nas zamre, postanemo žalostni, 
brezvoljni in brez moči. Zgodi 
se, da se osamimo, zapremo 
vase, bojimo se prave bližine in 
resničnih kontaktov z ljudmi, 
ker nas je strah, da bomo tako še 
bolj prizadeti in čustveno ranjeni. 
Taki odmiki pa žal ne prinašajo 
željene odrešitve, temveč še večje 
trpljenje in občutek popolne 
zapuščenosti, na nek način celo 
izdaje s strani naših najdražjih. 
Ko taki trenutki prerastejo v 
dneve, mesece in leta, naša duša 
zboli. Ker pa ima duša svoj dom 
v našem telesu, se njen žalostni, 
potrti odsev s časom prezrcali 
v različnih boleznih našega 
telesa. Včasih se hitro prepozna, 
da je neka bolezen posledica 
molka v trenutku, ko bi v duši 
v resnici želeli kričati, kričati od 
bolečine in strahu, vendar tega 
ne zmoremo več. Dojenčku, ki 
joka, ponudimo dudo, ampak 
v resnici ga ne potolaži duda, 
temveč ljubezen, s katero mu jo 

ponudimo. To je lahko zelo lepa 
prispodoba za bolezen odvisnosti, 
bodisi od alkohola ali katerekoli 
druge, princip je vedno isti. 
Če smo v življenju prevečkrat 
doživeli, da smo se v trenutku 
stiske morali zadovoljiti z dudo, 
nismo bili pa zraven deležni še 
prepotrebne ljubezni, nežnosti 
in pristnega stike, je zelo velika 
verjetnost, da se bomo tudi 
kot odrasli nagibali k temu, da 
se potolažimo in umirimo z 
neko substanco, aktivnostjo ali 
drugimi materialnimi dobrinami, 
ker ne bomo verjeli, da resnično 
čustveno potešitev sploh lahko 
dobimo, in kar je najhuje, ne 

bomo je več niti iskali, morda nam 
bo predstavljala celo grožnjo za 
našo navidezno neodvisnost. In 
to je tako znana a hkrati še vedno 
s tabujem zaznamovana pot v 
pekel odvisnosti od alkohola. 
Zelo pomembno pa je poudariti, 
da popolnoma ista pot vodi tudi 
v mnoge druge bolezni, vendar to 
včasih še celo težje povezujemo in 
dojamemo.

Na čisto svoj način sta to pot 
skupaj prehodila tudi naša sedaj 
častna člana društva Abstinent 
Vipavske doline, draga in 
spoštovana Srečko in Silvana 
Uršič. 

Skozi dolga leta sta kot člana 

pripomogla k razvoju društva, 
tako na vodilnih mestih, kot 
izven v terapevtskem delu. Srečko 
je kot tajnik urejal in skrbel 
za pripravo raznega gradiva, s 
pisnimi in slikovnimi prispevki 
preko sredstev javnega obveščanja 
skrbel za promocijo, s poudarkom 
na pomenu in delu društva. Kot 
dolgoletni abstinent, saj teče že 
22-to leto, je s svojimi izkušnjami 
zgled in vzpodbuda ostalim 
članom. Leta 2007 je bil tudi med 
pobudniki in ustanovitelji Zveze 
društev zdravljenih alkoholikov 
Slovenije, ki ima sedež v Tolminu. 

Silvana je bila zapisničarka na 
vseh sejah in sestankih, vodila 
in povezovala program na 
srečanjih društev, imenovana je 
bila tudi v razne organe društva. 
Kot prostovoljka je pri vseh 
druženjih skrbela za organizacijo, 
dajala navodila, napotke, da 
je vse potekalo nemoteno. V 
veliko veselje ji je ples, zato 
je tudi velikokrat 'otvorila' 
plesišče. Srečko kot zdravljenec 
- abstinent in Silvana njegova 
opora in spremljevalka , sta vedno 
zaželela dobrodošlico novim 
članom in s sproščenim, toplim 
pozdravom vplivala na počutje 
posameznika in s tem dajala 
upanje, da zmoreš, če le vztrajaš. 
Vsesplošno sta bila v pomoč pri 
rehabilitaciji zdravljencev in 
svojcev, delovala povezovalno 
in ustvarjala pozitivno vzdušje 
ter pravi prijateljski odnos med 
člani ter jih s tem motivirala. 

Srečko je vedno poskrbel za 
glasbeno spremljavo, z ostrim 
očesom in fotoaparatom beležil 
in ustvarjal spomine na naših 
uradnih in neuradnih druženjih. 
Odzvala sta se na vsako vabilo, 
udeleževala in navzoča sta bila 
na srečanjih društev, predavanjih, 
posvetovanjih, seminarjih s 
področja odvisnosti, kakovosti 
življenja in s tem zastopala in 
predstavljala društvo vsepovsod. 
Redno sta obiskovala terapevtske 
skupine in ostale društvene 
dejavnosti. Odsotna sta bila res 
le izjemoma, vedno sta dajala 
prednost društvu, ki je postalo 
sestavni del njunega življenja. 

Dejanja povedo vse. Srečko 
in Silvana, več kot zasluženo 
sta postala ČASTNA ČLANA 
društva Abstinent Vipavske 
doline. Zelo smo ponosni na 
vaju. Ogromno sta nam dala in 
doprinesla k društvu, vendar ni 
to razlog, zakaj si želimo, da sta 
vedno in povsod čim bližje nas. 
To si želimo zato, ker vaju imamo 
iskreno in resnično radi, ker vse, 
kar počneta, počneta z dušo, ker 
vama ne želimo dati dude ampak 
ljubezen in toplino, tako kot jo 
dajeta vidva nam vsem. Hvala 
vama od srca in pogumno skupaj 
na naš krov!

Napisali člani 
društva Abstinent

Močna ajdovska burja je v toplih 
domovih zadržala tudi četrtkove 
pohodnike … pa ne vseh. Kar 
štirinajst se nas je zbralo za starim 
mlinom. Krajši posvet - domov ali 
na pohod, in kam. Kmalu je padla 
odločitev za pohod na Kras, v 
upanju, da tam ne piha. Odločitev 
je bila pravilna. Posedli smo 
se v avtomobile in se peljali po 
vijugastih kraških cestah do vasi 
Avber. Vas naj bi bila omenjena že 
leta 1502 v rihemberškem urbarju 
kot goriška posest, čeprav naj bi 
bilo območje poseljeno že veliko 

prej. Parkirali smo pred vasjo 
ob informativni tabli in tabli, ki 
označuje Pot kavadurjev. Izstopili 
smo iz avtomobilov in začeli 
odlagati kape in odvečna oblačila, 
saj o burji ne 'duha ne sluha'. 

Kavadurji so bili delavci, ki so v 
težkih razmerah v kamnolomu le 
z ročnim orodjem in preprostimi 
pripomočki klesali kamnite 
oblike kamnov, ter jih pripravili 
za nadaljnjo obdelavo. Med prvo 
in drugo svetovno vojno je v 
okolici vasi Avber delovalo 15 
večjih kamnolomov. Pridobivali 

so temni kraški apnenec za 
uporabo v gradbeništvu. Po 
asfaltni cesti smo šli proti vasi, 
si ogledali propadajočo kraško 
hišo s portonom. Ti so značilni 
za Kras, imajo jih skoraj vse 
hiše v vasi. Vas je zelo lepo 
urejena, saj je na vsakem koraku 
opaziti, da je tu doma kamen. 
Skoraj vse hiše so obdane s 
kamnitimi zidovi. Tudi večji 
del poti je obdan s suhozidjem, 
ki je občasno prekinjen s potjo 
za dostop kmetov do senožeti. 
Pot je krožna in vodi okoli vasi 

Avbar, največ po kolovozu skozi 
borove gozdičke, kraške gmajne 
in vinograde. Simbol poti sta 
prekrižana kladivo in dleto. Na 
križiščih poti in ob znamenitostih 
so postavljeni veliki kraški kamni 
s tablami, ki kažejo smer poti in 
znamenitosti.

Na poti smo spoznali naravne 
in kulturne znamenitosti: 
kamnolomi, velika in mala 
škauna (naravna izoblikovana 
vdolbina v kamnu, kjer se 
zadržuje voda), ostanki jeplenice 
(peč za pridobivanje apna), kali 
in luže. Ob koncu poti smo prišli 
do cerkve sv. Nikolaja, zgrajene 
leta 1634. Po sami poti ni večjih 
razgledov. Pod vasjo smo se 
ustavili za prigrizek. Tu je že 
posijalo sonce in videti je bilo 

nanoško pogorje, delno skrito za 
oblaki. Pri cerkvi, ki je na vrhu 
vasi, se je odprl razgled na vasi 
v okolici; Dolenje, Ravnje, Štjak, 
Bogo. Ko smo se spuščali na 
izhodišče pohoda, so se na ogled 
postavile še kraške vasi Dutovlje, 
Skopo, Repentabor, Pliskovica, 
v daljavi Volnik, majhen pogled 
nazaj in na dosegu oči je bilo tudi 
čavensko pogorje.

Poučna Pot kavadurjev je 
speljana po ravninskem delu 
in čeprav je dolga dobrih šest 
kilometrov, nam je dala to, za kar 
hodimo vsak četrtek – za dušo in 
srce. 

ms, Društvo upokojencev 
Ajdovščina 

Pot kavadurjev 

Z veselo pesmijo v praznično leto
Ajdovski planinci smo se 24. marca 2023 srečali na vsakoletnem občnem zboru v Dvorani 

prve slovenske vlade. Letošnje srečanje je bilo uvod v praznično leto, kajti praznovali bomo 
120-letnico ustanovitve društva.

Zgodovina hrani glasilo 
Avrikelj, ki je izšlo ob 75. 
rojstnem dnevu našega društva. 
V njem piše, da je bila Ajdovska-
vipavska podružnica Slovenskega 
planinskega društva ustanovljena 
12. septembra 1903. Leta 1913 
so preimenovali podružnico v 
Ajdovsko podružnico Slovenskega 
planinskega društva. Med obema 
vojnama je podružnica formalno 
nehala delovati, vendar ljubitelji 
gora niso mirovali, organizirali 
so izlete in pohode, od doma so 
odhajali pred zoro in vračali so 
se z nočjo, da niso bili opaženi.

Leta 1946 je bil prvi občni zbor 
v svobodni Primorski. Leta 1947 
je bila odprta koča na Čavnu, leta 
1950 je odprla svoja vrata koča 
pod Golaki in dve leti pozneje 
je društvo odprlo še kočo pri 
izviru Hublja. Vse tri koče so 
bile postavljene skoraj samo s 
prostovoljnim delom. Torej iz 

spoštovanja do dela planincev, 
ki jih ni več med nami, smo 
dolžni skrbeti za nadaljnji razvoj 
društva.

Kulturni program, ki je že 
leta uvod v uradni del srečanja, 
so oblikovali dijaki Srednje šole 
Veno Pilon iz Ajdovščine. Mili 
zvoki njihovih pesmi so segli 
v srce in marsikomu priklicali 
spomin na mladost, ki je družno 
z ljubeznijo do planin in do 
domovine gospodovala na odru.

Učenci OŠ Dobravlje so zvesti 
člani PD Ajdovščina. Tekmujejo v 
orientaciji in v teku na smučeh. V 
sodelovanju z društvom osvajajo 
najvišja mesta na republiških 
in mednarodnih tekmovanjih. 
Tokrat so pomagali sestaviti 
kulturni program. Sodelovali so 
učenci iz različnih razredov. S 
pesmijo in besedo so nas popeljali 
v hribe in v doline. Občudovali 
smo njihov spomin in vztrajnost. 

Učenec je znal dobesedno povedati 
pripovedko o trentarskem lovcu, 
tudi cela Gregorčičeva Soči je 
šla kot za stavo. Šolski bend 
je glasbeno obogatil govorne 
nastope. Dokazali so, da se znajo 
orientirati, recitirati in peti, da 
tudi kultura domuje na njihovi 
šoli.

V prijetnem vzdušju se je začel 
uradni del srečanja. Ajdovske 
planince, pravzaprav njihovo 
delo, je najprej v svojem govoru 
pohvalil podžupan Matjaž 
Bajec. Predsedniki različnih 

sekcij PD so poročali o delu. 
Pozitivno je izzvenelo tudi 
finančno poročilo. Predsednik 
Sekcije PD iz Kamenj je prisrčno 
povabil prisotne na pohod na 
Malo goro, to je na velikonočni 
ponedeljek . Predsednika 
nadzornega odbora in častnega 

razsodišča sta potegnila črto 
pod opravljeno delo in pohvalno 
dodala ugotovitve o življenju PD 
Ajdovščina v lanskem letu.

Zaradi bolezni prejšnjega 

predsednika je pogumno prevzel 
krmilo ajdovskih planincev 
Damjan Pregelj. Predstavil je 
svoj program dela, ki temelji 
na povezovanju in sodelovanju. 
Upamo in želimo, da bi mu tudi 
uspelo, planinci smo mu ponudili 
roko v pomoč.

Nekateri člani PD so izstopali 
po delu in prizadevanjih, da bi 
društvo dobro delalo, zato so 
za svoje delo prejeli priznanja 
Planinske zveze Slovenije.

Za življenjsko delo pa je prejel 
priznanje PZS starosta ajdovskih 
planincev Anton Kreševec. To mu 
je bilo podeljeno že v decembru, 
vendar smo na občnem zboru 
našemu planincu čestitali in se 
veselili z njim.

Občnega zbora so se udeležili 
predstavniki planinskih društev 
od blizu in daleč. Slišali smo več 
pohval našega dela, kar nam je 
dalo nov zagon in pogum.

Srečanje se je nadaljevalo v avli 
Dvorane prve slovenske vlade, kjer 
je bilo slišati različne planinske 
anekdote, opise pohodov, vesti o 
kolesarstvu in še marsikaj lepega.

Ob slovesu smo si zaželeli 
srečen korak v planine, veliko 
čudovitih razgledov in veselih 
srečanj dobrih ljudi.

Irena Šinkovec

Častna člana Društva Abstinent Vipavske doline 

Srečko in Silvana Uršič
Upanje je nekaj mehkega, ki se spusti na dušo, zapoje melodijo brez besed in nikoli ne 

obmolkne. (Emily Dickinson)

Društvo Most z novim 
vodstvom

Društvo Most – Univerza za tretje življenjsko obdobje 
Ajdovščina ima novo vodstvo. Deset članski upravni odbor vodi 
predsednik Stane Kodele.

Novi predsednik se želi najprej 
seznaniti z delom vseh skupin 
Društva Most, ki jih je več kot 
trideset. Dobra komunikacija 
je najpomembnejša. Njegova 
želja je, da se izobraževalnim in 
ustvarjalnim vsebinam doda še 
kakšno zabavnejšo. Podrobneje 
bodo novosti predstavljene v 
mesecu septembru z novim 
programom za študijsko leto 
2023/2024. 

Predsednik Stane Kodele (1960) 
je po izobrazbi univerzitetni 
diplomirani inženir za promet in 
pomorstvo. Svoje delovne izkušnje 
je najprej nabiral kot pomorščak 

na mednarodnih plovbah, nato 
pa več kot 20 let na vodstvenih 
pozicijah v Mercatorju.

jp

Krajši pohod: Skrilje–Kamnje–
Vrtovin

Vodja krajših pohodov Društva 
Most Vesna Bratina je za prvi 
aprilski pohod izbrala kar torek 
takoj po praznikih, »da se po 
vseh zaužitih velikonočnih 
dobrotah odpravimo na krajši 
pohod in tako še pridobimo 
na kondiciji za sobotni daljši 
pohod,« kot je zapisala v vabilu. 
Začetek pohoda je oklicala kar v 
domači vasi, Skriljah. Sredi vasi 
stoji legendarna in neverjetno 
razvejana murva, ki bi danes 
nahranila veliko sviloprejk, če 
bi jih še gojili kot nekoč. Je pa 

bila murva mogočna že pred pol 
stoletja, saj je v krošnji gostila 
godce, ki so igrali za ples na 
brjarju pod drevesom.

Nedaleč stran se začne pohodna 
pot Skrlanka, ki se vzpenja po 
pobočju navzgor, a jo je kolona 
skoraj štiridesetih pohodnikov po 
četrt ure hoje zapustila in zavila 
levo proti Kamnjam. Uživali so 
v pogledih na cvetoče češnje in 
ugotavljali, da bomo z oljčnim 
oljem kmalu samooskrbni, toliko 
novih nasadov je zasajenih. 

Za večino je pravo presenečenje 

predstavljala soteska potoka 
Malenšček z verjetno najvišjim 
slapom v občini. Pot se je 
nadaljevala do zaselkov Vrtovina, 
s pogledom na terasasto krajino s 
številnimi suhozidi.

Mimo kamenjske cerkve se 
je četica vrnila v Skrilje in si 
ogledala še notranjost cerkve sv. 
Marjete in se seznanila s pestro 
zgodovino. Na parkirišču so 
naprave pokazale 8 prehojenih 
kilometrov.

Foto I. Slejko
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Učitelji matične šole Dobravlje 
in vseh podružnic so na 
stežaj odprli vrata učilnic in 
predstavili, kako poteka pouk 
pri posameznih predmetih. Po 
zaključku hospitacij so potekali 
strokovni pogovori o ciljih učne 
ure, metodah pouka, primerjali 
pa so tudi standarde znanja v 
belgijskih in slovenskih učnih 
načrtih. Poleg Osnovne šole 
Dobravlje je skupina belgijskih 
gostov obiskala tudi enoto vrtca 
na Ribniku v Ajdovščini, zadnji 
dan pa so posvetili ogledu, kako 
poteka pouk v prilagojenem 
programu na Osnovni šoli Danila 
Lokarja v Ajdovščini. Imeli 
so srečo, saj je prav na ta dan 
potekala tudi njihova dramska 
predstava Mali princ, ki so jo 
obiskali. 

Poleg hospitacij je potekal 
še drugi strokovni del v obliki 
predavanj in delavnic. Prvi 
dan smo jim predstavili šolo, 
naše razvojne dejavnosti ter 
slovenski šolski sistem. Sledila 
je predstavitev izsledkov 
mednarodne raziskave TIMMS 
iz znanja matematike in 
naravoslovja s poudarkom na 
primerjavi rezultatov slovenskih 
in belgijskih rezultatov. 
Predstavljeni so bili rezultati 
iz leta 2015, ko OŠ Dobravlje 
ni bila vključena (nazadnje so 

bili naši četrtošolci vključeni v 
raziskavo leto 2011). Bodo pa naši 
četrtošolci po dvanajstih letih to 
raziskavo opravljali še v tem letu. 
Pokazalo se je, da so bili belgijski 
učenci boljši pri matematiki, 
vendar je podrobnejša analiza 
razkrila, da so imeli v istem 
obdobju učenci v Belgiji več ur 
matematike. Slovenski učenci 
so imeli zelo visoke dosežke pri 
naravoslovju, kar je bilo posledica 
sistematičnega načrtovanja 
vsebin na državni ravni pri 
naravoslovnih predmetih. To so v 
pogovoru potrdili tudi gosti, ki so 
povedali, da je pouk naravoslovja 
pri nas na zelo visoki ravni. 

Četrti dan so bile za belgijske 
učitelje in naše učitelje 
naravoslovja organizirane 
delavnice na temo, kako izvajati 
pouk s poskusi pri naravoslovnih 
predmetih.  Delavnice je izvajala 
dr. Mojca Čepič s Pedagoške 
fakultete. 

Zadnji dan je potekala 
evalvacija srečanja s povratnimi 
informacijami naši šoli in 
učiteljem. Hvaležni so bili za toplo 
dobrodošlico na vseh lokacijah, 
pohvalili so organizacijo in 
pripravljenost učiteljev na 
sodelovanje. Prepričali so se, 
da sta pri nas matematika in 
naravoslovje na visokem nivoju 
ter da je pri pouku dobro 

uravnotežen teoretični del s 
praktičnim utrjevanjem. Čutili 
so pripadnost zaposlenih šoli 
ter pomen, ki ga pripisujemo 
umetnosti in kulturi. Vidno je, da 
ima šola vizijo, da sledi napredku 
in uvaja formativno spremljanje. 
Pouk vidno sledi ciljem. Nekateri 
gosti so v pogovoru z našimi 
učitelji ugotavljali, da so cilji iz 
slovenskih učnih načrtov mnogo 
bolj jasno in konkretno napisani 
kot belgijski. Veliko učencev 
pri svojem obnašanju izraža 
spoštljiv odnos, so pa opazili, 
da so generacije naših učencev v 
Dobravljah hrupne ter da vedenje 
več posameznikov ne more biti 
opisano kot vzorno. 

Glavni organizator projekta 
dr. Rik Vanderhauwaer je še 

pred izvedbo napovedal win win 
situacijo. To se je potrdilo, saj so 
naši učitelji in ravnatelji ocenili 
obisk ter strokovne pogovore 
z belgijskimi kolegi kot zelo 
pozitivno izkušnjo. 

V prostem času je bil za goste 
organiziran program ogledov 
naših krajev. Dan, ko so obiskali 
Otliško okno, je bil sončen in 
jasen, pa tudi vetroven. Tako se je 
razprostrl pogled na našo dolino 
vse do morja. Ob tem pa so gosti 
doživeli še eno znamenitost naše 
doline – vipavsko burjo. Seveda 
je bil med oglede vključen tudi 

Vipavski Križ, obisk vinoteke 
v Malih Žabljah ter ogled dveh 
mest Nove Gorice in Gorice, ki 
skupaj snujeta projekt evropske 
prestolnice kulture Go 25. 

Zahvaljujemo se ravnateljicama 
Alenki Močnik iz Vrtca 
Ajdovščina in Ireni Kodele 
Krašna iz OŠ Danila Lokarja ter 
vsem vzgojiteljicam in učiteljem, 
ki ste s svojo odprtostjo in 
strokovnostjo napisali novo 
uspešno mednarodno evropsko 
zgodbo o sodelovanju. 

Mirjam Kalin
Foto: Tilen VrčonV oddelku zvezdice Otroškega 

vrtca Ajdovščina smo spoznavali 
našo državo in njene značilnosti 
ter pobliže spoznali Ajdovščino in 

Vipavski Križ, v katerem se nahaja 
naš vrtec. S pomočjo zanimive 
literature smo podrobneje 
spoznali lepote naše Slovenije, 
preko knjige »Štajerska kokoš na 
potepu« (P. Šergon) smo ugotovili, 
da je naša država po obliki 
podobna kokoši in je razdeljena 
na različne regije. Nasmejali 
smo se ob poslušanju različnih 
narečij, izpostavili značilnosti 
glavnega mesta in se poklonili 
našemu največjemu pesniku dr. 
Francetu Prešernu. Preko knjige 
»O dečku, ki je pisal pesmi« 
(M. Podgoršek) smo se naučili 
marsikaj zanimivega o njegovem 
življenju, nesrečni ljubezni, kje 
stoji njegov spomenik v Ljubljani 
in se naučili slovensko himno. 

Našo Ajdovščino smo spoznali 
s pomočjo brošur in zemljevidov, 
ki so nam jih ponudila prijazna 
dekleta iz TIC Ajdovščina ter 
skozi igralne karte Črni Peter iz 
Ajdovščine. Na temo Ajdovščine 
in grajskega obzidja smo izdelali 
tudi plakat. Spoznali smo legendo 
o reki Hubelj ter ugotovili, da 
imamo v Ajdovščini najboljši 
Leone sladoled, najslajše 
Fructalove sokove ter odličen 
kruh in krofe iz Mlinotesta. 

Želeli smo si podrobneje 
spoznati zgodovino kraja, kjer 
vsakodnevno obiskujemo vrtec, 
zato smo za eno dopoldne postali 
turisti in prisluhnili zgodbam, 
ki nam jih je na prisrčen način 
zaupal gospod Patrik Zgonik 

iz Zavoda Vipavski Križ, ki že 
vrsto let vodi turistične oglede 
po Vipavskem Križu. Otrokom 
najbolj prikupna je bila zgodba o 
zmaju, ki še danes leži na vrečah 
zlata pod vodnjakom ob glavni 
cerkvi. Ogled smo zaključili v 
grajski kleti, kjer nas je gospod 
Patrik pogostil s kozarčkom 
grozdnega soka. 

Vse vtise in predano znanje 
smo tudi likovno upodobili. S 
pomočjo črnega tuša in bele 
voščenke smo ustvarili čudovite 
podobe Vipavskega Križa, ki 
smo jih širši javnosti predstavili 
na razstavi z naslovom »Vipavski 
Križ skozi otroške oči«. Izdelki so 
bili na ogled v Domu Krajanov. 
Izdelali smo tudi čisto svoj 
zemljevid ter spesnili pesmico v 
čast Vipavskemu Križu.

V letošnjem šolskem letu smo 
se vključili v projekt Turizem 
in vrtec, katerega letošnja 
rdeča nit je »Športna doživetja 
bogatijo mladinski turizem«. 

K sodelovanju smo povabili 
gospoda Janija Peljhana iz 
agencije Wajdušna, ki turistom 
omogoča vodene oglede po 
Vipavski dolini skozi kolesarjenje, 
pohodništvo ter padalstvo. K 
nam je prikolesaril in nas najprej 
seznanil z varno uporabo kolesa in 
njegove opreme ter nam povedal 
za zanimive kolesarske poti, 
znotraj katerih lahko spoznamo 
skrite kotičke Vipavske doline 
ter nam podal idejo za čudovit 
nedeljsko-kolesarski izlet z 
družino.

Skozi vse dejavnosti smo 
spoznali, da živimo v čudovitih 
krajih, ki so turistično vedno bolj 
obiskani. Vipavska dolina nudi 
krasna športna doživetja, ki k 
rekreaciji privabljajo ne le turiste, 
temveč tudi domačine. Iskrena 
hvala Patriku, Janiju in drugim, 
ki so nam pomagali spoznati, 
kako čudovita je naša Vipavska 
dolina.

Z otroki iz skupine Rumene 
pike, v vrtcu na Ribniku, smo se 
letos vključili v projekt Pasavček, 
katerega že vrsto let vodi in 
koordinira Javna agencija za 
varnost prometa v RS. Otroci 
so se preko projekta, ki je trajal 
mesec in pol, seznanjali z varnim 
vedenjem v prometu, spoznavali 
so pomen »reševalnega pasu« na 
avtocesti in vlogo intervencijskih 
služb (obisk gasilca, reševalca in 
policista). Največji poudarek pa 
je bil na uporabi varnostnega 
pasu v vozilih in pravilni uporabi 
otroških avtosedežev, saj je slogan 
projekta »Red je vedno pas 
pripet«. V tednu akcije »Varnostni 

pas varuje vas« smo pripetost 
otrok tudi beležili, otroci pa so za 
nagrado prejeli posebno kartico 
s Pasavčkom. Velik pomen smo 
dali tudi na uporabi čelade pri 
vožnji s kolesom, skiroji… in pa 
vsakodnevni uporabi rutice in 
kresničke Z otroki smo sestavili 
tudi lastno pesmico »Pasavček 
nas uči« in izdelali zloženko za 
starše, s katero smo jim projekt 
tudi pobliže predstavili.

Projekt smo zaključili s 
srečanjem za starše, na katerem so 
otroci zapeli in recitirali usvojene 
pesmi o prometu, skupaj s starši 
pa so nato izdelali lik Pasavčka, 
da jih bo vedno opominjal, 
kako pomembna je pripetost 
v avtomobilu in upoštevanje 
prometnih predpisov.

Vse udeležence v prometu pa 
naj spomnimo, da moramo biti 
vedno pripeti, strpni in skrbni 
do drugih soudeležencev. Le 
tako bodo naše vsakodnevne poti 
varne.

Marjana Krapež

Prišel je april in tisti mesec, ko 
je na koledarju velika noč. Tako 
so se otroci na prvi april ponovno 
zbrali v šoli in pod okriljem 
ŠKTD Kamnje-Potoče začeli z 
barvanjem pirhov. Udeležba je 
bila tokrat številčnejša. Da pa ni 
vse samo ustvarjanje, so tokrat 
pripravili še manjše presenečenje 
- iskanje zaklada. Ob namigih, ki 
so jih prejeli ob skritih listkih, so 
hitro prišli do zaklada. Le kaj se 

skriva v skrinji? Kaj pa drugega 
kot čokoladna jajca. Otroci so 
hitro vzeli vsak svojega. Da pa 
niso odšli praznih trebuščkov, 
so se ob koncu še okrepčali s 
'pica polžki'. Zahvala gre vsem 
otrokom za udeležbo in seveda 
gospodinji, ki je pripravila 
prigrizke. Se vidimo na novih 
ustvarjalnicah v še večjem številu.

žv

Aprilske ustvarjalnice Bontonček na OŠ Šturje
Na razredni stopnji OŠ Šturje Ajdovščina je v letošnjem šolskem letu prvič potekala interesna 

dejavnost Bontonček.

Učenci so se najprej seznanili s 
pojmom bonton ter se pogovorili 
o pomenu lepega obnašanja. Nato 
so se učili osnovnih pravil pri 
mizi, kot so uporaba noža in vilic, 
postrežba hrane ter kulturno 
uživanje kruha. 

Kot pravi Dušica Kunaver, je 
kruh domačnost, je dom, toplina, 
sreča, mir, blaginja. Če kruha ni – 
je to revščina, lakota, gorje. V duši 
vsakega človeka ima kruh neko 
posebno mesto. Le malokdo ne 

začuti veselja ob pogledu na svež, 
topel hlebec kruha in le malokdo 
ne začuti vsaj tihe krivde, če 
zavrže kos kruha. 

Poudarek je bil tudi na 
lepem pozdravu in prijazni 
besedi. Bontončki vedno lepo 
pozdravljajo. Pozdravijo, ko 
prihajajo, ko odhajajo in ko nekoga 
srečajo. Nasmejani pozdravijo 
glasno in jasno. Bonton je krmilo 
k lepim in prijetnim medsebojnim 
odnosom, ki pomaga ohranjati 

pravo pozornost in ravnovesje v 
sobivanju. 

Bonton je več kot le skupek 
pravil. Tri čudežne besede 
bontona so: hvala, prosim, 
oprosti. 

Hvala – beseda mala
Ida Semenič

Hvala,

beseda mala,
a velika,

da gore premika,
ruši bregove,
zida mostove,

sesuva nadutost,
rojeva hvaležnost,
klesti prevzetnost,
gradi prijaznost.

Premalokrat izrečena,
premnogokrat pozabljena,

namerno zamolčana,
preprosta, velika beseda mala-

hvala.
Jelka Sorta, mentorica

Belgijski učitelji in ravnatelji na obisku 
V času od 27. do 31. marca 2023 je Osnovna šola Dobravlje gostila dvajset učiteljev in ravnateljev iz belgijskega mesta Brugge. Obisk je potekal v okviru Erasmus 

Ka projekta, katerega namen je bil izvajati senčenje na delovnem mestu. Goste so ob prihodu pričakati trije učenci višjih razredov, ki so jim še pred šolo zaigrali na 
znamenite harmonike Rutar. Sledil je kratek kulturni program, zbranim gostom pa je dobrodošlico izrazil tudi podžupan občine Ajdovščina Mitja Tripković.

Otroški vrtec Ajdovščina

Spoznavanje lokalnega okolja

Otroci iz Rumenih pik skrbimo za 
varnost v prometu

PASAVČEK NAS UČI
(napisali otroci in vzgojiteljici)

Pasavček nas uči:
»Pripeti bodimo vsi!«,

saj le tako varno je,
ko z avtom vozimo se.

Kolesarit je zdravo,
ohranimo tudi celo glavo,
čelada glavno vlogo ima,

to vsak ve in zna.

Ko na sprehod se odpravim,
rutko in kresničko pozdravim,

v prometu sem previden,
vsem ljudem sem viden. 

Robotske kosilnice

Strokovno svetovanje

Prodaja in servis

Profesionalna montaža

Poprodajni suport in vzdrževanje

Najvišja kakovost

Kosilnice
Ponudba vrtnih kosilnic.
- Traktorske
- Rider
- Ročne 
- Akumulatorske
- Samodejne robotske

Honda ponuja pestro
paleto elektro
agregatov, ki jih lahko
uporabljamo za
najrazličnejše namene.
Od stabilnih postaj do
lahkih in prenosnih.

Elektro agregati 

Motorne žage

Vrtni prekopalniki

A K C I J S K A    P O N U D B A

MOTORNIH KOS

-10%

POPOLN
REZ.

Ponudba velja do 31.05.2023 oz. do odprodaje zalog

G E O D E T S K I  N A Č R T  Z A  DG D
D O L O Č I T E V  M E J E  P A R C E L E
P R I D O B I T E V  H I Š N E  Š T E V I L K E . . .

GEODELA
Marko Breščak s.p.
geodetske storitve, svetovanje

 
041 283 829

 

Goriška c. 25a, Ajdovščina
e-mail: info@geodela.si
splet:  www.geodela.si

UGODNO in ZANESLJIVO!

geodela



GOSPODARSTVO 25
Torek, 25. april 2023 • številka: 252

ŠOLSKA24
Torek, 25. april 2023 • številka: 252

Peter Avbar tudi pri ustvarjanju 
nove predstave ohranja svoj 
prepoznavni umetniški vtis – 
minimalistična scenografija 
in kostumografija ter bogata 
in barvita glasbeno-igralsko-
tehnična izvedba, vse skupaj pa 
začinjeno z izvirnimi idejami, ki 
odlično simbolno ponazarjajo 
sporočilo o bistvu, ki je skrito 
očem. Tokrat se je lotil svetovno 
znane in največkrat citirane 
zgodbe, enega najbolj prevajanih 
in prodajanih literarnih del 
nasploh, Malega princa. 
Besedilo odrske priredbe skoraj 
v celoti povzema literarno delo 
francoskega pisatelja in pilota 
Antoina de Saint-Exuperya. 
Čeprav je zgodba zelo znana, 
izvedba s sijajno igro in 

koreografijo, odličnimi songi 
gledalca ohranja v napetem 
pričakovanju vse do konca ter 
še poudari pomembna sporočila 
Malega princa, otroka, ki potuje 
prek sedmih planetov, prek 
mnogih izkušenj in spoznaj, v 
iskanju tistega, kar se skriva v 
srcu …

Čestitke vsem, ki sodelujejo pri 
predstavi – igralcem, pevskemu 
zboru, plesalcem – Male prince, 
vlogo si deli kar 15 otrok, 
povezujejo prepoznavni pisani šali 
– scenografijo in kostumografijo 
je oblikovala Nataša Rupnik, 
koreografija je delo Špele Bolčina, 
zbor je pripravljala Petra Habjanič 
Gregorc, kostume je sešila Keti 
Bratina, scenski elementi pa so 
delo Aleša Bolka. Zahvala tudi 

vsem podpornikom: Občini 
Ajdovščina; Taxi d.o.o.; SAOP 
d.o.o.; Vzajemni, zdravstveni 
zavarovalnici; Mlinotestu d.d.; 
Fructalu d.o.o.; Birosistemom, 
poslovnim rešitvam; Makabu 
d.o.o.; Primoasfaltu d.o.o.; 
Turistični kmetiji Pri Rebkovih; 
Neveni Verbi in M. Repič d.o.o.

Ekipa Malega princa se 
trenutno pripravlja na regijsko 
tekmovanje otroških gledališč 
Slovenije, ki bo 5. maja v Tolminu, 
16. maja pa si bo predstavo moč 
ogledati v Dvorani prve slovenske 
vlade v sklopu praznovanj 
obletnice Medobčinskega društva 
prijateljev mladine.

Vabljeni.
Avtor fotografij: Maj Blatnik

Bančništvo. Tukaj. Zdaj.
www.phv.si

• Izjemno ugodne obrestne mere
• Fiksen mesečni obrok
• Brez stroškov odobritve
• Brez stroškov vodenja kredita

Uresničite
želje tu in
zdaj.

Potrošniški krediti

Vabljeni na Primorsko!

latnik_potrosniskik_avto-275x390.indd   1 23/03/2023   10:18

Negujmo svojo cvetlico!
Gledališčniki Osnovne šole Danila Lokarja pod vodstvom Petra Avbarja premierno uprizorili 

Malega princa. Izjemno barvita in hkrati minimalistična predstava je navdušila. Nove ponovitve 
se obetajo v maju, nato pa v septembru, v naslednji gledališki sezoni.

Učenec je napisal zmagovalni 
spis z naslovom Mihov dan, v 
katerem si je predstavljal sebe 
kot dečka, s katerim so nekega 
dne vsi začeli komunicirati le s 
kretnjami, ki pa jih on ni razumel. 
Zgodbo je spretno oblikoval. 
Namen natečaja je namreč prav 
ta, da spodbudi izvirnost in 
razmišljanje izven ustaljenih 
okvirjev, pri čemer je Anže 
pokazal svojo veliko iznajdljivost.

Zmagovalec Anže se je v petek, 
17. 3. 2023, udeležil slavnostne 
prireditve, ki je potekala v ZRC 
SAZU v Ljubljani. Na slavnostni 
podelitvi je samozavestno 
predstavil svoje delo in zanj prejel 
veliko nagrado, odšel bo namreč 
na letovanje v Zambratijo na 
Hrvaškem.

Mentorica Polona Žorž ter njeni 
učenci 3. in 4. r. so zmagovalcu 
bučno zaploskali, saj so se 
na podelitev priznanj skupaj 
z nagrajencem in hišnikom 
Dejanom odpravili kar s šolskim 
kombijem.

Skupaj so preživeli odličen dan. 
Počutili so se zelo ponosno, saj 
so dan preživljali z zmagovalcem, 

ki je po prejeti nagradi izžareval 
posebno srečo in radost. Tako so 
si z veseljem na obrazih ogledali 
tudi nekaj zanimivosti v centru 
Ljubljane in si seveda privoščili 
sladoled. 

Nekateri so lepote glavnega 
mesta občudovali prvič, kar je 
še dodatno povečalo posebnost 
dneva. Videli pa so nekatere 
ustanove, ki nas spremljajo v 
šolskih učbenikih in delovnih 

zvezkih, in sicer Slovensko 
f i lharmonijo,  Lut kov no 
gledališče, Ljubljanski grad, 
Prešernov kip … Znanje smo tako 
dodatno osmislili. 

Učencu Anžetu še enkrat 
čestitke za 1. mesto na literarnem 
natečaju Sinapsa in obenem 
zahvala za tako lep izlet, ki se brez 
njegovega truda ne bi zgodil. 

PŽ

PŠ Vrtovin

Učenci na slavnosti v Ljubljani
Na letošnjem 9. natečaju v okviru Tedna možganov, ki je ponovno potekal pod okriljem SiNAPSE, 

Slovenskega društva za nevroznanost, je prvo mesto v kategoriji individualnih izdelkov 1. triade 
prejel učenec 3. r. PŠ Vrtovin, OŠ Dobravlje, Anže Lozar.
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Že sam naslov nas napelje na 
misel, da pesem lahko tolaži. 
Kakor je zapisano v spremni 
besedi, ki jo je prispevala Maruša 
Mugerli Lavrenčič, gre za spopad 
med svetlobo in temo. Vendar 
je treba te pesmi prepoznavati 
tudi kot filozofski uvid sveta, 
kot posebno pesniško zrenje. 
Resnično je to precedek posebnih 
dočutevanj in je pesniški svet 
vtkan v ritmično besedno 

logiko, ki navdušuje s svojo igrivo 
besedno nanizanko. 

Zdi se, da je v tej pesniški zbirki 
pesnik dosegel neki zrel odslutek 
sveta, da je zmogel posebno 
besedno harmonijo prepojiti 
z refleksijami, ki spadajo v ris 
ekspresije, mestoma pa je čutiti 
tudi močna impresivna čustva. 
Preseneča spogledljivost s 
filozofskim premislekom, odetim 
v pesniški jezik - tudi iskanje 
božjega je v verzih stkano in daje 
zbirki dodatno razsežnost. Pesnik 
premišljuje naravo, odnose in 
Boga. 

Vrednost te zbirke je v njeni 
izjemni harmoniji, v ritmu, ki 
bralca oddahne. V pesniški zbirki 
so zastopani naslednji elementi: 
narava, svet, Bog, družba, bližina, 
spraševanje o minulosti in 
bivanjska lirika. Če kaj, potem nas 
zbirka zagotovo zmore umiriti in 

nam daje napotek za premislek, 
da tudi sami premislimo sebe v 
svetu, v orbiti vsega. 

Knjiga je tudi likovno lepo 
dopolnjena, za to je poskrbela 
Mojca Gulič.         Bojan Bizjak

SISTEMI ZA  & OGREVANJE HLAJENJE
Panasonic v vašem domu.
Rešitve za ogrevanje, sanitarno toplo vodo in klimatizacijo.

MEGATERM d.o.o. Cesta 25. junija 1G, Kromberk, 5000 Nova Gorica  t. +386 (05) 333 40 77

Baza slovenskih filmov
V Lavričevi knjižnici Ajdovščina je zaživela nova storitev 

za uporabnike, ki si lahko filme sedaj izposodijo in gledajo 
na spletu. Storitev poteka v okviru spletne platforme Baza 
slovenskih filmov (BSF), ki domuje na spletnem naslovu bsf.
si. Cilj projekta je digitalna prenova knjižnične izposoje 
avdiovizualnih del in večja dostopnost slovenskega filma. 
Uporabniki storitve imajo poleg filmov za knjižnično izposojo 
prost dostop tudi do stalne zbirke brezplačnih avdiovizualnih 
del, skupaj je tako za ogled dostopnih več kot 500 del.

Registracija: 
Storitev lahko člani knjižnice 

uporabljajo tako, da si na 
spletnem portalu Baze slovenskih 
filmov ustvarijo brezplačen 
uporabniški račun (na spletni 
strani bsf.si klik desno zgoraj na 
“vpiši se”). Po registraciji boste 
na e-naslov prejeli e-sporočilo 
za aktivacijo. Nato morate račun 
še povezati knjižnico, za kar 
potrebujete člansko izkaznico in 
geslo. Geslo je enako tistemu, ki 
ga uporabljate za storitev “moja 
knjižnica”. Če gesla še nimate, 
povprašajte zanj v knjižnici. 

O izposoji in vračilu:
Izposodite si lahko 1 film 

naenkrat. Po izposoji imate 48 ur 
časa, da film aktivirate, in nato 
še 48 ur za ogled. V tem času 
si lahko film ogledate večkrat. 
Lahko ga tudi predčasno vrnete 
(in izberete drugega). Izposodite 
si lahko 5 filmov mesečno in 52 
letno.

Podrobna navodila za 
registracijo in izposojo filmov 
so dostopna na bsf.si.

O bazi slovenskih filmov:
Baza slovenskih f ilmov 

je digitalni arhiv slovenske 
filmografije, ki vključuje bazo 
podatkov, slikovna in pisna 
gradiva o slovenskem filmu in 
filmskih ustvarjalcih, video 
in zvočna gradiva ter video na 
zahtevo. Podatki in filmi v Bazi 

slovenskih filmov se ves čas 
dopolnjujejo in tako bo tudi 
ajdovska knjižnica v prihodnje 
dodajala nove filme, ki si jih 
bodo člani lahko izposojali in 
gledali na spletu. 

Člani knjižnice lahko izbirajo 
med številnimi slovenskimi 
filmi, vključno s filmskimi 
klasikami Sreča na vrvici, To 
so gadi, Dolina miru, Na svoji 
zemlji, Ne joči Peter, Cvetje v 
jeseni, Vesna, Ne čakaj na maj 
ter novejšimi celovečernimi 
filmi, kot so Posledice, Ivan, 
Ne pozabi dihati in Košarkar 
naj bo. Ljubitelji animiranih 
filmov si lahko ogledajo prigode 
Princa Ki-ki-do, Koyee, Mačka 
Murija, Bizgecev in druga dela 
mednarodno uveljavljenih 
slovenskih animatorjev. Ste 
si že ogledali dokumentarna 
filma Družina in Iskre v času – 
svetovni računalniški podvig?

BSF je vir dostopnosti za 
dokumentarne in druge filme, ki 
se ne predvajajo več v kinu, na 
festivalu ali na televiziji. Na svoj 
račun bodo prišli tudi vsi tisti, 
ki jih navdušuje alternativna in 
eksperimentalna produkcija, saj 
Baza slovenskih filmov vključuje 
tudi avdiovizualna dela, ki 
drugje le redko najdejo pot k 
občinstvu.

Morebitna dodatna vprašanja 
lahko naslovite neposredno na 
BSF na podpora@bsf.si.

Dvojno praznovanje 
na Cesti

Po treh letih premora smo Cestnarji dokazali, da kultura 
med nami še vedno živi. V letu 2023 smo se odločili, da našo 
tradicionalno prireditev ob slovenskem kulturnem prazniku 
pripravimo 25. marca. Tako smo združili slovenski kulturni 
praznik in materinski dan, šopek pa povezali s temo knjige, 
revije, branje, učenje …

Gostili smo gospo Slavico 
Remškar, dolgoletno urednico 
revij Ciciban in Cicido. V 
prijetnem pogovoru smo 
spodbujali branje knjig in revij, 
pripovedovanje pravljic in 
pripovedovanje sploh. Z gostjo, 
ki je otroštvo preživela na Cesti, 
smo obujali spomine iz zgodovine 
domačega kraja ter modrovali o 
pomenu umetnosti v vzgoji in 
izobraževanju.

Pogovor so obogatili učenci 
Podružnične šole Vipavski Križ, 
ki so nas z doživetimi recitacijami 

otroških pesmi neposredno 
povedli v svet leposlovja. V svet 
glasbene umetnosti pa so nas 
povabili glasbeni talenti naše 
vasi. Zapeli in zaigrali so Kekčevo 
pesem ter Uspavanko iz Mačka 
Murija – uglasbitvi, ki nas vse 
poneseta v otroštvo. Za konec 
pa je zadonela še Kreslinova O, 
Vrba, ki je na naših prireditvah 
tradicionalna. Čustveno nas 
je povezala z našim največjim 
pesnikom, Francetom Prešernom. 

Posebej sveže so učinkovali 
posnetki, na katerih so Cestnarji 
spregovorili o svojih najljubših 
knjigah (danes in nekoč), o 
pomenu branja in o njihovih 
najljubših predmetih v šoli. 
Zgovorni, sproščeni otroci so 
nam zaupali, katere poklice bi 
želeli opravljati, ko bodo veliki.

Naš praznični večer v pomladno 
okrašeni dvorani Doma krajanov 
na Cesti – po domače na 'Blkouši' 
– smo nadaljevali v prijetnem 
druženju. Ogledali smo si 
priložnostno razstavo starih 

knjig in revij. Na voljo so bile tudi 
knjige in revije, ki so jih darovali 
nekateri sovaščani in naša gostja 
ter so si jih obiskovalci lahko vzeli 
domov. 

Čudovit večer smo sklenili 
z obljubo, da se naslednje leto 
ponovno združimo ob petju in 
pisani besedi. 

Luka Štrukelj, Kulturno 
športno društvo Vrnivec

Primorska je – pela v Vrtovinu
Naj gre pesem med ljudi, naj se razlega po vseh kotičkih širnega sveta. Ponovno je čas, ko se iz 

tisočerih grl sliši zborovska pesem, ki nas povezuje v eno.

To so besede Janje Konestabo, 
predsednice Zveze pevskih 
zborov Primorske, ki je 54. revijo 
Primorska poje s svojo udeležbo 
in svojim pozdravnim govorom 
počastila pevce in poslušalce v 
Vrtovinu.

Letošnja revija Primorska poje 
je bila v Vrtovinu že 15-ič zapored, 
za kar gre zahvala domačemu 

pevskemu zboru Vinograd, ki je 
prevzel celotno pripravo ter se 
vnovič potrudil, da je praznik 
prepevanja zborovske pesmi in 
druženja v Vrtovinu uspel. Revija 
ni tekmovalnega značaja, ampak 
združuje ljudi, ki imajo ljubezen 
in strast do prepevanja slovenske 
pesmi.

Na letošnji reviji v Vrtovinu 

je nastopilo 6 zborov: Ženska 
vokalna skupina Zimzelen Nova 
Gorica, Moški pevski zbor Izola, 
Moški pevski zbor Pobratimija 
Nova Gorica, Ženska vokalna 
skupina Gadičke Poljubinj, 
Pevska skupina Studenec Pivka in 
Mešani pevski zbor Amor Vincit 
Nova Gorica. 

Nevenka G.

Tolažnice
Miran Rustja, pesnik, esejist, pisatelj, zborovodja, skladatelj, pedagog, pa še bi lahko naštevali, 

je tokrat izdal pesniško zbirko z naslovom Tolažnice.

Ljubezen je … pomladni  koncerti 
Komornega zbora Ipavska

Komorni zbor Ipavska z 
zborovodkinjo Damjano Vončina 
se je v pomlad podal s tremi 
koncerti s skupnim naslovom 
Ljubezen je … Prvi koncert so 
izvedli konec februarja v polni 
dvorani Kulturnega doma 
Vipava, drugega v Viteški dvorani 
na Gradu Štanjel, tretjega pa v 
dvorani Glasbene šole Postojna. 

Zgodba koncerta se po idejni 
zasnovi in izbiri programa 
zborovodkinje Damjane Vončina 
začne s trenutkom, ko fant izbira 
dekle s kotalečim jabolkom med 
plesom. Je pa vsaka ljubezenska 
zgodba drugačna. In v tej fant 
misli, da se bo dekletu prikupil, 
če ji bo prinesel denar. Ona 
pa se izgovarja, da bi prišla k 
njemu, če ne bi bil tako daleč. 
Mi pa vemo, da so tudi največje 

razdalje premagljive, če imamo 
željo in ljubezen priti do ljubega 
ali ljube. V kolikor do tega ne 
pride, žalujejo celo rože v vrtičku, 
o čemer pojeta solista Karmen 
Nabergoj in Anže Lukan. 

Ko se končno najdeta dve 
sorodni duši in že sanjata o skupni 
prihodnosti, včasih vmes poseže 
usoda. Fant mora k vojakom, 
dekle joka, on jo tolaži: Ne jokaj, 
ljubica, ne bodi žalostna, čez 
kratkih sedem let se bova vid'la 
spet. Sedem let … Dolga leta 
čakanja … Ona je žalostna, bolna. 
Mama jo tolaži in išče rešitev. Je 
rešitev lepa roža? Ne. Rešitev je 
fant, ki jo bo imel rad. 

Tudi fantu ni vedno lahko, išče 
svoje dekle. Njegovo dekle in 
njegovo srce je tam, kjer luna in 
zvezde gredo za goro.

Končno se srečata, se dobita 
… in ugotovita, kako zelo ljubita 
eden drugega. Iščeta trenutke, ko 
bosta lahko skupaj. Sama. Samo 
onadva. 

Kjer je ljubezen, tam je lepo, 
tam sta veselje in radost. Ko pa 
gre nevesta od doma, je pri starših 
tudi nekaj žalosti in skrbi. A vse 
to je pozabljeno na poroki, ko vsi 
veselo plešejo, pojejo, se veselijo 
in gostijo. S svojim veseljem 
preglasijo celo zvonjenje zvonov, 
ki pozdravljajo ženina in nevesto. 

Po poroki sledi lep, čustven 
dogodek, rodi se sad njune 
ljubezni, drobna punčka, ki jo 
ljubkujeta, božata in uspavata. 
To nežnost in čudežnost toliko 
bolj doživeto odpojeta Klara in 
Anže Lukan, ki v resnici doma 
ljubkujeta svoja otročička. 

Venček priredb ljudskih in 
avtorskih skladb različnih 
slovenskih skladateljev je v 
celoto oblikovala zborovodkinja 
Damjana Vončina s pevci 
Komornega zbora Ipavska. 
Koncertno rdečo nit pa je vlekla 
in pletla Mateja Rosa, ki je s svojo 
besedo glasbi dodala še čar sanj 
in miline. 

Vida Trošt
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Godalci so konec marca 
tekmovali na 3. mednarodnem 
tekmovanju Musica Goritiensis. 
Ajdovsko glasbeno šolo so 
zastopali učenci violine in 
violončela. Violinistki Klara 
von Rottenburg in Hana Bizjak 
iz razreda Kristine Markovič 
sta v B kategoriji obe dosegli 
3. nagrado. Pri klavirju ju je 
spremljala Ana Ašič. Konkurenco 
so predstavljali violinisti iz Italije, 

Nemčije, Avstrije, Slovenije in 
celo iz Japonske in Tajvana. 
Violončelista iz razreda Polone 
Repše sta v Gorici dosega 
naslednje rezultate: Aljaž Remec 
je v zelo konkurenčni C kategoriji 
s 86 točkami osvojil 3. nagrado, 
Eva von Rottenburg pa je v 
kategoriji A dosegla kar 97 točk, 
kar je pomenilo 1. absolutno 
nagrado v kategoriji. Svoj nastop 
je zato ponovila še na slavnostni 
podelitvi priznanj. Oba čelista 
je pri klavirju spremljala Divna 
Jandrić.

V Velenju je potekalo 6. 
mednarodno tekmovanje Društva 
harfistov Slovenije. Udeležila se 
ga je naša učenka Lina Dolgan in 
s 95 točkami osvojila zlato plaketo 
in 3. nagrado. Njena mentorica 
je Erika Bersenda. Ko smo že 
pri angelskih strunah – njihovi 
ubrani zvoki so pobožali ušesa 
poslušalcev tudi 17. aprila, ko 
nas je s svojim koncertom v šolski 
dvorani razveselila nekdanja 
učiteljica Naja Mohorič. 

Tudi mladi mojstri šestih strun 
so se pomerili na mednarodnem 
tekmovanju, in sicer na Dnevih 
kitare Krško 2023. Učitelj Tilen 
Lancner je pripravil dva učenca 
- Gregor Medvešček je v II. 
kategoriji dosegel 85,33 točk in 
srebrno priznanje, z enakim 
seštevkom točk pa je srebrno 
priznanje prejela tudi Neža Jež v 
IV. kategoriji. 

Vsak uspeh so stkale dolge 
ure vadenja, truda, vztrajnosti, 
odrekanja. Ko za nekaj lepega 
in dobrega človek žrtvuje svoj 
čas in udobje, mu dober rezultat 

zagotovo vlije novo moč, da obrne 
stran in pogumno nadaljuje. 
Verjamemo, da tako čutijo tudi 
naši talentirani glasbeniki in da 

jih kmalu čakajo novi izzivi in 
nove zmage.

Katarina Vidmar

Turnir, ki se je na obali odvijal 
od petka do nedelje, je pritegnil 
91 ekip iz šestih držav in velja 
za enega močnejših turnirjev v 
tem terminu v Evropi. Letos so 
se ga prvič udeležile tudi mlajše 
deklice ajdovskega ženskega 
rokometnega kluba in takoj 
pokazale, kako dober rokomet 

se igra v Ajdovščini.
Mlajše deklice C (letnik 2012) 

so v dveh dneh odigrale 6 tekem 
proti ekipam iz Slovenije in 
Belgije ter dosegle prav toliko 
zmag. Brez poraza so prepričljivo 
osvojile prvo mesto. Mlajše 
deklice A (letnik 2010 in 2011) 
so se po zmagah proti vrtnicam 

iz Hrvaške, Slovenije, Italije in 
Avstrije uvrstile v finale, vodile 
večji del tekme, na koncu pa jim 
je žal zmanjkalo moči.

»Vseh 24 deklet, ki je bilo 
z nami, se je v Kopru zelo 
izkazalo. Pokazale so visok 
nivo rokometnega znanja in 
pravšnjo mero tekmovalnosti. 

Najpomembneje pa je, da smo 
vsi uživali in ob tem pridobili 
dragocene nove izkušnje ter 
nova prijateljstva,« sta po turnirju 
povedala trenerja Marko Cencič 
in Anja Bratina, ki sta bila z 
dekleti.

Mlade Mlinarke so si ob 
uspešnih nastopih na rokometnih 
igriščih namreč tudi ogledale 
Koper, obiskale kino ter na 
karaoke večeru navdušile z 
izvedbo pesmi Severine.

Za nekatere košarkarske 
navdušence je bilo največje 
presenečenje uvrstitev ekipe 
U-14 na zaključni turnir četverice 
Mini pokala Spar, ki se je odvijal 
v Mariboru v mesecu februarju. 
Za tiste, ki že več let spremljamo 
generacijo teh fantov, vemo, da 
gre za zelo talentirano ekipo 
in je bilo samo vprašanje časa, 
kdaj bodo fantje dokazali svojo 
kvaliteto. V tekmi za 3. mesto 
je fantom v zaključku srečanja 
zmanjkalo nekaj sreče, da bi 
tekmo proti Slovanu obrnili sebi 
v prid. Čeprav uvrstitve med 
najboljšo trojico ni bilo, so se naši 
fantje veselili uvrstitve in tudi 
nagrade igralca Filipa Pišota, ki 
je bil izbran v najboljšo peterko 
turnirja. Po zaključnem turnirju 
Minipokala Spar je trener Matija 
Bolčina strnil vtise: »Ponosen sem 
na svoje fante in klub, da smo 
lahko bili del zaključnega turnirja. 
Zagotovo bi v tekmi za 3. mesto 
z malce športne sreče potegnili 
tudi več, a na koncu moramo 
biti zadovoljni tudi s 4. mestom. 
To je dokaz, da imamo v našem 
klubu odlične pogoje za delo in 
verjamem, da bomo v tej smeri 
delali še naprej.« Ta ekipa blesti 
tudi v rednem delu tekmovanja 
1. SKL v kategoriji U-14. Letošnji 
izkupiček na računu je odličen, 
20 zmag in le 2 poraza, tako da 

ostajajo v igri za odličja. V klubu 
z nestrpnostjo pričakujemo 
odločilno tekmo za preboj med 
osem ekip, ki bo 6. maja odigrana 
v dvorani OŠ Dobrova proti ekipi 
Ipros Vrhnika A.

Konec marca se je med 
najboljših 8 ekip uvrstila tudi 
naša ekipa v kategoriji U-20. Po 
rednem delu sezone je že kazalo, 
da so v izgubljenem položaju in 
da jim je tako željena uvrstitev 
med 8 najboljših ekip v državi 
zopet spolzela iz rok. Vendar 
pa je trener Teddy Delač fante 
dobro pripravil in so začeli 
nizati zmago za zmago ter se 
na koncu uvrstili v zaključne 
boje. Žal so v četrtfinalu naleteli 
na ekipo iz Janč, ki je nato tudi 
postala državni prvak. Čeprav so 
morali naši levi priznati poraz v 
četrtfinalu, pa so z igro presenetili 
tudi nasprotnika, ki je moral za 
zmago v igro poslati najboljše 
igralce. 

V igri za najboljših 8 ekip 
v državi ostaja tudi selekcija 
U-18 pod vodstvom trenerja 
Toneta Krumpa. Za uvrstitev na 
zaključni turnir osmerice jim bo 
v »play-in« tekmi nasproti stala 
ekipa iz Sežane. 

Ekipa U-16 ima za seboj naporno 
sezono, saj je poleg igranja v 
domačem prvenstvu igrala tudi 
v mednarodni ligi EYBL, ki 

velja za najboljše mednarodno 
tekmovanje v Evropi. V tem 
tekmovanju so si fantje nabrali 
mnogo izkušenj, ki jim bodo 
še kako prišle prav naslednjo 
sezono, ko bodo nastopali proti 
močnejšim nasprotnikom v 
domačem prvenstvu. 

Članska ekipa je v rednem 
delu sezone dosegla 4. mesto in 
se v osmini finala pomerila z 
ekipo iz Slovenskih Konjic. Na 
obeh tekmah je bila prepričljivo 
boljša, kar je pomenilo uvrstitev 
v četrfinale 3. slovenske 

košarkarske lige in tako nadaljuje 
s tekmovanjem za najboljšo ekipo 
v 3. ligi in s tem boj za preboj v 2. 
slovensko košarkarsko ligo. 

Ne smemo pa pozabiti na naše 
najmlajše leve, ki preko šol košarke 
spoznavajo to čudovito igro pod 
dvema obročema in ki svoje 
pridobljeno znanje dokazujejo 
na turnirjih šolah košarke, 
imenovanih Pokal Leone. Prav 
veliko število otrok je tisto, ki 
našim trenerjem omogoča, da 
lahko vzpostavijo bazo igralcev, 
ki jih prek selekcioniranja vodi do 

zgoraj omenjenih rezultatov. 
Vsi ti dosežki kažejo, da je klub 

v zadnjih letih močno napredoval 
in da gre za enega najboljših 
klubov na Primorskem pri delu 
z mladimi košarkarji. Dokaz 
dobrega dela je tudi uvrstitev 
Košarkarskega kluba Ajdovščina 
na 4. mesto v pokalu mladih. Gre 
za seštevek točk, ki jih doseže 
posamezna ekipa v tekmovanju 
mlajših kategorij. Pred ajdovskim 
klubom so samo ekipe Cedevita 
Olimpija, Helios Domžale in 
Triglav Kranj.

Sezona ajdovskih košarkarjev z veliko mejniki
Letošnja košarkarska sezona se približuje koncu in v ajdovskem košarkarskem klubu smo lahko ponosni na naše košarkarje.

Mlade Mlinarke zmagovito v Kopru
Med velikonočnimi prazniki so se mlajše deklice ŽRK Mlinotest Ajdovščina udeležile močnega 

mednarodnega rokometnega turnirja v Kopru. Mlade Mlinarke so se domov vrnile z osvojenim 
prvim in drugim mestom ter obilo novih rokometnih izkušenj in prijateljstev.

LUKA LESKOVEC
kmetijska trgovina

• kmetijski in gozdarski stroji
• traktorji New Holland
• vrtni program
• avtomobilske prikolice
• pašna oprema
• gozdarska oprema
• hlevska oprema
• folija in mreža za baliranje
• igrače za male kmetovalce
• olja in maziva
• rezervni deli
• servis traktorjev in strojev
• servis za vrtni program

041 978 630 

pon. - pet. | 7.00 - 16.00

Goriška cesta 75 | 5270 Ajdovščina | info@luka-leskovec.si

 

Niz glasbenih uspehov se nadaljuje
Učenke in učenci Glasbene šole Vinka Vodopivca Ajdovščina dosegajo nove izjemne rezultate. 

Z mednarodnih tekmovanj so se vrnili z nagradami in priznanji ter novimi izkušnjami.

Polona Repše in Aljaž Remec

Kristina Markovič, Ana Ašič in 
Klara Von Rottenburg Kristina Markovič, Ana Ašič in Hana Bizjak

Tilen Lancner in Gregor MedveščekTilen Lancner in Neža Jež

Erika Bersenda in Lina Dolgan 

Polona Repše in Eva Von Rottenburg

Predšolska glasbena vzgoja: 
otroci rojeni v letu 2018 (program traja 1 leto)

Glasbena pripravnica: 
otroci, rojeni v letu 2017 - 1. razred osnovne šole (program traja 1 leto)

Program glasba- instrument in nauk o glasbi: 
otroci rojeni v letih 2014, 2015 in 2016

Program plesne pripravnice: 
otroci rojeni v letih 2015, 2016, 2017 (program traja 3 leta)

Program glasba - petje: 
priporočljiva starost: dekleta 17 let, fantje 18 let, izjemoma mlajši (zaključena mutacija)

Nadstandardni program: 
Nauk o glasbi

V programe Predšolske glasbene vzgoje, Glasbene pripravnice in Plesne pripravnice 
vpisujemo brez sprejemnih preizkusov.

Za vpis k instrumentu ali petju pa je potrebna prijava k sprejemnim preizkusom, 
ki bodo potekali v soboto, 3. junija 2023.

Na spletni strani šole www.gsajdovscina.si najdete pod rubriko VPIS podrobnejša navodila o 
prijavi. Med 5. in 25. majem bo odprt dostop do elektronske prijave k sprejemnim preizkusom ter 
do obrazcev za vpis v programe, ki ne zahtevajo predhodnega preizkusa. Za vse informacije v zvezi z 
vpisom pa nas lahko tudi pokličete na 05 368 01 23, ali nam pišete na naslov info@gsajdovscina.si.

Glasbena šola Vinka Vodopivca Ajdovščina 
vabi k vpisu otrok v naslednje programe glasbenega izobraževanja:

RAZPIS ZA VPIS 
V GLASBENO ŠOLO 

v šolskem letu 2023/2024
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Na samo tekmovanje smo se 
odpravili brez pričakovanj. Z 
rezultati se nismo obremenjevali. 
Edini naš cilj je bil uživati v plesu, 
pokazati vse, kar smo se v letošnjem 
letu naučili ter se skupaj zabavati.

V zgodnjih jutranjih urah 
smo se z avtobusom odpravili 
proti Crikvenici. Na avtobusu je 
vladalo razigrano vzdušje, ki se 
je s prihodom v dvorano samo še 
stopnjevalo. Naši najmlajši člani 
so bili ob prihodu sicer malo 
bolj zadržani, saj so se takega 
tekmovanja udeležili prvič, a so 
se hitro sprostili in prebili led več 
kot odlično. Na plesnem parketu 
so se super znašli in si pridobili 
simpatije vseh sodnikov. Točke so 

si sledile ena za drugo, tako da smo 
prišli zelo hitro do zaključka in do 
podelitve zasluženih medalj.

Naši plesalci so vsi brez izjeme 
zasedli najvišja mesta.

1. mesto – MINI DYNAMITES, 
so bili najmlajši plesalci festivala, ki 
so si poleg zlate medalje priplesali 
tudi pokal za najbolj simpatično 
točko celotnega festivala;

1. mesto – solo Sofija Šantak;
1. mesto – solo Lara Vrtovec;
1. mesto – solo Asja Laharnar;
1. mesto duo Tinkara in Sara;
1. mesto – duo Asja in Lara;
1. mesto – mladinska mala 

skupina SIX WIX, ki je poleg 
zmage v svoji kategoriji dosegla 
tudi 2. mesto, kot druga najboljša 
točka celotnega festivala;

1. mesto – mladinska formacija 
BASE;

2. mesto – pionirska začetna 
skupina TIK TAK CREW iz 
Šempasa, ki je prvič tekmovala;

2. mesto – Kiara Gregorič 
Smrdelj;

2. mesto – duo Kiara in Tjaša;
2. mesto – pionirska nadaljevalna 

formacija FLEX;
3. mesto – COOL KIDS;
3. mesto – Pia Suša;
3. mesto – mladinska mala 

skupina KAOS.
Poleg vseh teh izjemnih rezultatov 

je pohvale s strani sodnikov prejel 
tudi naš izvrstni trener in koreograf 
Martin Sorgo, saj so jih njegove 
koreografije navdušile. Tudi mi 
v klubu EL1 plesna scena smo 
mu hvaležni za vse njegovo delo 

in predanost. Pohvale in zahvale 
grejo tudi našim trenerkam Eleni 
Mikuž, Urši Brecelj in Neji Jereb, 
saj z njihovo pomočjo naši plesalci 
živijo svoje sanje.

V plesnem klubu EL1 plesna 
scena smo znani po odličnih 
plesalcih, a vedno bolj prepoznavni 
postajamo tudi po naših navijačih, 
brez katerih si ne predstavljamo 
več plesnih tekmovanj. Tudi tokrat 
so jim organizatorji podelili zlato 
medaljo za najboljšo in najglasnejšo 
podporo s tribun. Veseli in hvaležni 
smo za vse to.

Kljub temu, da medalje niso 
merila naše plesne šole, smo na 
te fantastične rezultate izjemno 
ponosni. Ti rezultati povedo veliko. 
So potrditev našega dobrega dela in 
zavedanje, da smo na pravi poti – 
poti, ki vodi do uspeha.

Ajdovščina je bila v vikendu 15. 
in 16. aprila rokometno obarvana, 
za kar so poleg domačih navijačev 
poskrbeli še navijači Krima 
Mercatorja, Trgo ABC Izole in 
Zvezde Logatca, ekip, ki so se poleg 
Mlinotesta, prebile na zaključni 
turnir Pokala Slovenije. Naslov 
pokalnih prvakinj so zasluženo, 
že 28. leto, osvojile rokometašice 
Krima Mercatorja. Slednje so turnir 
preživele brez praske in predvsem 
finale odigrale s polovico moči. 

Na tekmi za tretje mesto so 
Ajdovke rutinirano, s 40:16, 
odpravile Zvezdo Logatec in si 
nato okrog vratu nadele bronaste 
kolajne. Dve tekmi torej, za katere 
je bilo že vnaprej znano kako se 
bodo odvile, a vseeno tekmi, ki 
sta nekaj veljali in prinašali. Zato 
je bilo tudi vzdušje na tribunah 
temu primerno. Za dodaten čar 
pa je poskrbela še 'nacionalka', 
ki je finalno tekmo prenašala v 
neposrednem prenosu, kar se na 
ajdovskih Policah ne zgodi ravno 
vsak dan.

Zato je na nek način škoda, 
da se je četrtkov žreb v Gostilni 
Krapež na Predmeji poigral, tako 
z Mlinarkami kot Krimovkami, 
saj bi bil takšen finale malce večji 
magnet za televizijske gledalke in 
gledalce, a je po drugi strani osrečil 
Izolanke.

Pa tudi dvorana na Policah je bila 
v soboto zvečer verjetno bolj polna, 
kot bi bila v nedeljo popoldne, 
TV prenosu navkljub. Sobotni 
'prajmtajm' je vendarle najboljši 
termin za športne spektakle. Teh 
pa je v Ajdovščini premalo. In 
zato ne čudi takšen odziv publike, 
ki se je 'tiščala' na tribunah kot v 
zlatih časih ajdovskega rokometa, 
tam v poznih osemdesetih, ali pa 
devetdesetih letih. Po besedah 
organizatorjev si je sobotni finale 
pred finalom ogledalo v živo 850 
navijačev. Škoda le, ker je tudi 
dvorana Police bolj podobna 

“osemdesetim” kot pa letu 2023. 
Ajdovščina jo je že zdavnaj prerasla 
in skrajni čas je, da se začnejo resni 
pogovori o športnem hramu, ki pa 
naj ne bo usmerjen le v komoditeto 
športnic in športnikov, temveč tudi 
navijačicam in navijačem.

Poseben odstavek pa si zasluži 
sobotni polfinale med domačim 
Mlinotestom in 'evropskim' 
Krimom Mercatorjem. Slednji 
je po proračunu tako daleč pred 
domačo konkurenco, da lahko 
vsak malce bolj znosen poraz 
nasprotnic ocenimo za uspeh. 
Ajdovke so res izgubile z desetimi 
goli razlike, vendar je ta previsoka 
glede na dogajanje na igrišču. 
Vseeno je težko oceniti, ali so bile 
Mlinarke blizu ali daleč za kaj 

več od znosnega poraza. Tekma 
se je namreč odvijala podobno 
kot že nekaj podobnih pred tem. 
Mlinarke uspejo držati korak 
s Krimovkami tam nekje do 
uvodnih minut drugega polčasa, 
nato pa privrejo na dan izkušnje 
in kvaliteta Ljubljančank. Verjetno 
bi do rokometnega čudeža prišlo 
le v primeru, če bi Mlinotestu 
uspelo priti v končnico tekme z 
minimalnim zaostankom, nato pa 
bi se športni bogovi odločili srečo 
nameniti ajdovskemu klubu. In 
ravno ta priložnost se je vendarle 
nasmehnila - bilo je dobrih deset 

minut do konca srečanja, ko so 
Mlinarke zaostajale za štiri gole, a 
imele žogo v rokah in dve igralki 
več na igrišču. Vendar pa se ni izšlo 
po željah domačih navijačev.

»Mislim, da smo bile s puncami, 
v prvem polčasu, na dokaj visokem 
nivoju, nato pa nas je malce 
zmanjkalo. A dokazale smo, da 
se lahko kosamo s Krimovkami, 
kljub temu, da rezultat morda 
ne kaže tako. Spet smo zgrešile 
preveč zicerjev, ki jih v taki tekmi 
ne smeš zapraviti, če si želiš zmago 
proti tako kakovostni ekipi,« je po 
tekmi dejala domača kapetanka 
Nuša Fegic in nato še precej časa, s 

solzami v očeh, ostala na parketu in 
iskala tolažbo v objemu najbližjih. 
Še prej pa namenila pogled na 
polne tribune, ki so vsaj malce 
odtehtale razočaranje po porazu. 
»Definitivno smo pogrešale 
takšno vzdušje. Odigrati takšno 
tekmo, pred takšno publiko, je 
nekaj najlepšega. Zato bi se res 
rada zahvalila vsem, da so prišli 
na Police in da so verjeli v nas,« je 

še dodala hčerka nekdaj odličnega 
nogometaša Adrijana Fegica.

Kot rečeno, gredo domačim 
puncam, s celotnim strokovnim 
štabom na čelu, vse čestitke za 
igro, borbenost in požrtvovalnost. 
Ajdovsko srce so pustile na 
igrišču in dokazale, da se da 
tudi z majhnimi, a pravilnimi 
koraki daleč priti. Predvsem pa 
je bil športni spektakel največja 
motivacija številnim deklicam, ki 

so navijale na tribuni in sanjale, da 
bodo nekega dne v koži Nuše Fegic, 
Ane Abine, Nene Černigoj, Klare 
Hrovatič in drugih Mlinark, ki so 
trenutno gonilna sila ajdovskega 
ženskega rokometa. Želimo pa 
si tudi, da je bila predstava v 
derbiju s Krimom dovolj velika 
motivacija glavnemu sponzorju, 
da velja še vztrajati in skrbeti za 
razvoj domačega športa. Sicer 

nimamo podatkov, koliko je klub, 
oziroma njegov sponzor, investiral 
v organizacijo zaključnega turnirja 
Pokala Slovenije, a zagotovo je šlo 
za dobro odločitev, ki se bo tako 
ali drugače obrestovala. Tudi zato, 
ker so v klubu poskrbeli za vsako 
malenkost in marsikomu pokazali, 
kako se organizira in promovira 
športni dogodek.

Matjaž Jazbar, foto Robert 
Ferjančič in Primož Brecelj

EL1 plesna scena

Z vrhunskimi rezultati 
odprli sezono

Plesalci plesnega kluba EL1 plesna scena smo s fenomenalnimi 
rezultati štartali v novo tekmovalno sezono. V soboto, 1. aprila, 
smo se udeležili festivala Croatia dance open, ki se je odvijal v 
Crikvenici. 

Šahovska scena v Vipavski dolini oživlja 

Primorski osnovnošolski pokal in 
Ajdovščina Open 2023

V Vipavski dolini šahovska scena doživlja pravi razcvet. V zadnjem času smo bili priča ustanovitvi 
Primorskega osnovnošolskega pokala v šahu, ki ga organizirajo ŠK Postojna, ŠK Koper, ŠK Izola 
ter ŠD Čaven Ajdovščina. Prvi turnir pokala se je odvijal v Kopru 1. aprila, kjer so mladi šahisti 
zavzeto pokazali svoje znanje in spretnosti na šahovnici.

Mladi člani ŠD Čaven so se 
odlično odrezali na tekmovanju. 
Posebej izstopa nastop mladega 
talenta Tomaža Štefančiča, ki je 
izmed 47 tekmovalcev zasedel 
odlično 5. mesto.

Ljubitelje šaha čaka še večji 
dogodek, saj se bo 14. maja v 
Dvorani prve slovenske vlade 
odvijal Ajdovščina Open 
2023. Turnir bo potekal pod 
pokroviteljstvom Občine 
Ajdovščina, pri organizaciji 

pa sodeluje tudi ŠD Čaven. 
Pričakujemo veliko udeležbo 
šahistov iz cele države ter tujine, 
saj bodo na voljo bogate nagrade 
za najboljše tekmovalce.

Dan pred glavnim turnirjem, 
13. maja, bo potekal še en 
pomemben dogodek - Ajdovščina 
mladi 2023. Ta turnir bo 
namenjen mladim šahistom 
in bo hkrati veljal kot 2. turnir 
Primorskega osnovnošolskega 
pokala. Tako bodo mladi šahisti 
imeli priložnost, da se še enkrat 
pomerijo med seboj in nadaljujejo 
zbiranje točk v sklopu pokala.

Vipavska dolina je postala 
pravo središče šahovskega 
dogajanja, kar pripomore k rasti 

in razvoju šahovske kulture v 
regiji. Udeležba mladih šahistov 
na turnirjih in njihovi dosežki so 
dokaz, da ima šah v Ajdovščini 
svetlo prihodnost. 

Vabljeni na prihajajoče dogodke 
in podprite naše šahiste!

David Trebižan

Dvodnevni rokometni spektakel v Ajdovščini za zgodovino
Prvič smo v našem mestu gostili zaključni rokometni turnir Pokala Slovenije, ki je vnovič potrdil, da je Ajdovščina lačna kvalitetnih športnih dogodkov. Številni 

navijači so uživali ob lepih rokometnih predstavah, naslov prvakinj so pričakovano osvojile rokometašice Krima, domače punce - igralke Mlinotesta, pa so si 
prislužile bronaste kolajne in zaslužen aplavz publike za borbenost in požrtvovalnost na igrišču.
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Goriška 64, obrtna cona Gmajna, Tel: 05/ 850 15 06

ODPIRALNI ČAS:
pon - pet: 8:00 - 17:00

sob: 8:00 - 12:00

Ugodni nakupi za člane kluba Kalia!
Včlanite se lahko na vseh prodajalnih 

mestih Kalia ali na www.kalia.si

Ajdovščina

Bogata ponudba rastlin za zasaditev vrta ter urejanja okolice doma.

Polpetka
Opremljeno okrepčevalnico oddamo v najem. 

Informacije na 041 630 311.
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Rimski dnevi v Ajdovščini 
Lavričev trg in širše območje Kastre, 12.-14. maj 
Vabljeni na Rimske dneve v 

Ajdovščini. Ogledali si boste 
postavljanje rimskega vojaškega 
tabora, življenje v taboru, 

streljanje s katapulti, gladiatorske 
boje, uprizoritev bitke pri Mrzli 
reki … otroci pa bodo uživali na 
delavnicah. 

Nastopajo uprizoritvena 
društva iz Avstije, Italije, Hrvaške, 
Slovenije … 


